

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

■ ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၁ ရက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၁ ရက်၊ စနေနေ့၊ အတွဲ [၅၄]၊ အမှတ် [၃၀၀]

**နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်**  
**ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံထူထောင်သည့်နေ့ သဝဏ်လွှာပေးပို့**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် ဆွစ်ဇာလန် နိုင်ငံ ထူထောင်သည့်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ထံမှ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသမ္မတ မဒမ် ဆီမွန် နတ်တာ ဆိုမာရူဂါထံသို့ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့သည်။  
 (သတင်းစဉ်)

## သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ် ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး  
 (ကြေညာချက်အမှတ် ၁/၂၀၁၅)  
 ၁၃၇၇ ခုနှစ် ၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၁၅ ရက်  
 (၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃၁ ရက်)

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး ဇွန်၊ ဇူလိုင်လများအတွင်း မုတ်သုံမိုး သည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုများကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများ၊ မြေပြိုမှုများ စသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ယင်းသဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုပမာဏကြီးမားပြီး မူလအခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် အခက်အခဲရှိမည့် အောက်ပါဒေသများကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ(၁၁)အရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ်ကြေညာလိုက်သည်-

- (က) ချင်းပြည်နယ်
- (ခ) စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
- (ဂ) မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
- (ဃ) ရခိုင်ပြည်နယ်

(၃) သိန်းစိန်  
 နိုင်ငံတော်သမ္မတ  
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်

## အမျိုးသားသဘာဝဘေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ပဟိုက်မတ်စ်က ကယ်ဆယ်ရေး၊ ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးမှ ကြေညာချက်အမှတ် ၁/၂၀၁၅ ဖြင့် ချင်းပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့ကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ(၁၁) အရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

အလားတူရေကြီးရေလျှံမှုများနှင့် သဘာဝဘေးကျရောက်နေသော ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်ဒေသများတွင်လည်း အမျိုးသားသဘာဝဘေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးပဟိုက်မတ်စ်က ဦးဆောင်၍ သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်သော ကယ်ဆယ်ရေး၊ ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးကိစ္စရပ်များကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။  
 (သတင်းစဉ်)

## ပွင့်ဖြူမြို့နယ် မြို့ပေါ်နှင့် ကျေးရွာများတွင် ကယ်ဆယ်ပြောင်းရွှေ့ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

မင်းဘူး ဇူလိုင် ၃၁

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားရာ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုက်စိပ်တိုက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်နှင့် ဘေးပတ်ဝန်းကျင်ရှိရွာများ၌ လက်ကျန်အိမ်ထောင်စုများအား ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မြို့ပေါ်၌ လက်ကျန်အိမ်ထောင်စုများမရှိတော့ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ ❖

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများ၌ ရေကြီးမှုကြောင့် အိမ်ထောင်စုများအား ရေဘေးကင်းလွတ်ရာသို့ လှေများဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ပေးစဉ်။

**ယနေ့ မာတိကာ**

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ပါက ကူညီထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်

စာမျက်နှာ-၆

ကလေးမြို့ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေး တပ်မတော်လေယာဉ်ကို အကူအညီတောင်းထား

စာမျက်နှာ-၁၁



### အစာလည်းစား၊ ဉာဏ်မြင့်မား၊ ဖွံ့ဖြိုးကျန်းမာ KID LYSINE ရဲ့ အစွမ်းပါ...

**KID LYSINE Syrup**

- အစာစားချင်စိတ်ကို ဖြစ်ပေါ်စေခြင်းဉာဏ်ရည်ထက်မြက်စေခြင်း။
- အရိုးနှင့်သွားများ၏ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုကောင်းစေခြင်း။
- ခန္ဓာကိုယ်၏ ရောဂါခုခံနိုင်စွမ်းကို အထူးမြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြင့် ပြင်ပမှရောဂါပိုးမွှားများ မဝင်ရောက်နိုင်အောင် ကာကွယ်ပေးပြီး ပုံမှန်ကျန်းမာဖွံ့ဖြိုးစေခြင်း။

Marketed By: **GOLD DOLL** (အမှတ်(၈၈) လမ်းမလမ်း၊ လမ်းပေါ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ယန်ဂွန် - MYANMAR Ph. 01-241279, 381591, 387316)

Manufactured By: **TRAPHACO** Hanoi, Vietnam

နာနာ အရသာ

# ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးပိုင်းဝန်းကူညီ

မြန်မာနိုင်ငံသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များသောနိုင်ငံများတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ သဘာဝဘေးဖြစ်လျှင် လူနှင့် သက်ရှိသတ္တဝါများ၊ အိုးအိမ်များ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ၊ လမ်းတံတား၊ ဆေးရုံ၊ စာသင်ကျောင်းအစရှိသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တို့ကို သေကျေထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်သည်။ ဤသို့သဘာဝဘေးကြောင့် ထိခိုက်သေကျေပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများသည် နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို များစွာ အဟန့်အတား ဖြစ်ပေါ်သည်။ သဘာဝဘေးဆိုသည်မှာ မဖြစ်စေရန် တားဆီး၍မရသော်လည်း ဖြစ်လာလျှင် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ လျော့နည်းသက်သာစေရေးအတွက် သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးလုပ်ငန်းများကိုသဘာဝဘေးမကျရောက်မီ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

လွန်ခဲ့သည့်ရက်များအတွင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင်ဖြစ်ပေါ်သော မုန်တိုင်းကြောင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့အတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကိုမဖြစ်ပွားမီကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့်ဖြစ်ပွားနေချိန်၊ ဖြစ်ပွားပြီးနောက် အန္တရာယ်များမကျရောက်အောင်ပြင်ဆင်ခြင်းဟူ၍ နှစ်ပိုင်းရှိပါသည်။ ထိုအပိုင်းနှစ်ပိုင်းစလုံးကို ဟန်ချက် ညီညီလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့်ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုလျော့နည်းမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရေဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားနိုင်သည့်ဒေသများ၌ကြိုတင်သရုပ်ပြုလေ့ကျင့်မှုကိုအရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် သွားသင့်ပါသည်။ ရေဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကိုအချိန်မီဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် အစားအစာ၊ ဆေးဝါးနှင့် နေထိုင်စရာနေရာထိုင်ခင်းများအမြန်ဆုံး စီစဉ်ဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ရေကြီးမှုဖြစ်ပွားရာဒေသများ၌ ထပ်မံဖြစ်ပွားနိုင်သည့် အန္တရာယ်မှာမြေပြိုမှုဖြစ်ပါသည်။ သတိပြု ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

ထို့အပြင်ရေကြီးမှုဖြစ်ပွားရာဒေသများ၌ထပ်မံ၍ ရေကြီးမှုအန္တရာယ် မဖြစ်ပွားစေရန် အနီးပတ်ဝန်းကျင် ရှိဆည်တစ်ခုများ၊ မြစ်ချောင်းများတစ်ဖက်ဆည်ကန်ကြီး ကန်ငယ်များ ကျိုးပေါက်မှုမရှိအောင် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှတာဝန်ရှိသူများက ရေကင်းများချကာ အမြဲမပြတ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုဆောင်ရွက်နေကြောင်းသိရပါသည်။ စိုးရိမ်ရေမှတ်ရောက်နေသော ဆည်တစ်ခုများတွင်ကြိုတင်စစ်ဆေးရန် ရေပိုလွှဲများမှရေများ ထိန်းညှိလွှတ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့်ကောလာဟလများကို မယုံကြည်ကြရန်အထူးပင်အရေးကြီးပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ရေဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားရာ ဒေသများ၌ နိုင်ငံတော်ကကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများပေးပို့ ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့်လည်း လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ စေတနာရှင်ပြည်သူများ၊ ကြက်ခြေနီ၊ မီးသတ်အစရှိသဖြင့်အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းကာ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

# အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည်

“ မဲစာရင်းမှာအမည်ပါမှ မဲပေးနိုင်ကြောင်း သတိချပ်စေလိုပါသည်။ မဲစာရင်းမှာယွင်းမှုရှိနေသော်လည်း မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးနိုင်ပါ။ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမှန်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ခံပြောကြားသူရှိလျှင် ပြင်ဆင်ရေးမှတ်၍ မဲပေးခွင့်ပြုရမည်ဟု လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများ ၅၀ (ဂ)တွင် အတိအလင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။ ”

# ငဝန်တာတမံ၌ ရေဘေးကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်

ငါးသိုင်းချောင်း ဇူလိုင် ၃၁

ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ရေကြည်မြို့နယ် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့ ငဝန်မြစ်တာတမံ အမှတ် (၂) ရေကင်းခန်း ဗေဒိကုန်း၌ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်အဆင့် ငဝန်တာတမံကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ရေဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်လာပါက ကူညီနိုင်ရန် ရေဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခြင်းကို ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့ ဆည်မြောင်းဦးစီးအရာရှိ ဦးဝင်းမော်က တာတမံများတွင် တာထိပ်ရေကျော်ခြင်း၊ ကမ်းပြိုခြင်း၊ ရေစိမ့်ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာပါက



ရေဘေးကာကွယ်ရေးအချိန်မီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် သတိပြုရန်အချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရေဘေးကာကွယ်ရန်အတွက် အဆင့်ဆင့်လက်တွေ့သရုပ်ပြခြင်းများကို ငါးသိုင်းချောင်းမြို့

ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ငါးသိုင်းချောင်းမြို့မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ဆည်မြောင်းဝန်ထမ်းများက လက်တွေ့သရုပ်ပြခဲ့သည်။ ရေကြည်မြို့နယ် ငဝန်

တာတမံ မိုင် ၂၂ မိုင်ရှိပြီး ပန်းတာ ၁၁ ခု၊ ရေကင်း ငါးကင်းရှိကြောင်း သိရပြီး အရေးပေါ်ဖြစ်လာပါက နီးစပ်ရာ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနသို့ အလျင်အမြန် သတင်းပို့ရန် တိုက်တွန်းဆော်ထားကြောင်း သိရသည်။

**မင်းစောဦး(ရေကြည်)**

# ဆောချောင်းရေကြီးမြင့်လာ ချက်ချင်းပြောင်းရွှေ့ ပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ထား

ဆော ဇူလိုင် ၃၁

ဂန့်ဂေါခရိုင် ဆောမြို့နယ်တွင် မိုးများအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းလျက်ရှိရာ ဆောမြို့အတွင်း ဖြတ်သန်းစီးဆင်းသည့် ဆောချောင်းရေ မြင့်တက်လာကြောင်း သိရသည်။ ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က သီရိရပ်ကွက် အနိမ့်ပိုင်းရှိ လူနေအိမ်အချို့တွင် ရေဝင်ရောက်မည့် အခြေအနေရှိလာပါက ချက်ချင်းပြောင်းရွှေ့နိုင်ရေး သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်တားဆီးရေး၊ ကာကွယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးအဖွဲ့က စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ဆောမြို့နှင့် ခွင်းချောင်းရွာကို ဆက်သွယ်ထားသည့် အရှည် ပေ ၃၀၀ ရှိ ခွင်းချောင်း လူကူးတံတားမှာ ပေ ၁၀၀ ခန့် ပျက်စီးပျောက်ပျက်သဖြင့် ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာက စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၁၀၁)



# ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၃၁-၇-၂၀၁၅

ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိ)			
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၂၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၆၈၀၅၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၂၀၀၀

စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)			
တတ်ဆီ	တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၁၀	
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	ကျပ် ၆၉၀	
အောက်တိုင်း ၉၂	တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၃၀	
အောက်တိုင်း ၉၅	တစ်လီတာ	ကျပ် ၈၁၀	
ပရီမီယံဒီဇယ်	တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၃၀	

သားငါးနှင့် ဟင်းချက်စရာဈေးနှုန်း (သား/ငါးဒိုင်များ)			
၁။ ငါးကြင်း	တစ်ပိဿာ	၄၅၀၀ - ၆၀၀၀	
၂။ ငါးမြစ်ချင်း	တစ်ပိဿာ	၄၀၀၀ - ၄၅၀၀	
၃။ ငါးရဲ့	တစ်ပိဿာ	၆၅၀၀ - ၇၅၀၀	
၄။ ငါးဖယ်	တစ်ပိဿာ	၆၅၀၀ - ၇၂၀၀၀	

၅။ ပုစွန် (ကျော)	တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀ - ၁၀၀၀၀
၆။ ပုစွန်တုပ်	တစ်ပိဿာ	၁၀၀၀၀ - ၂၇၀၀၀
၇။ ငါးသလောက်	တစ်ပိဿာ	၇၅၀၀ - ၁၂၀၀၀
၈။ ကြက်	တစ်ပိဿာ	၅၀၀၀ - ၁၂၀၀၀
၉။ ဝက်	တစ်ပိဿာ	၅၀၀၀ - ၉၀၀၀
၁၀။ အမဲ	တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀ - ၉၀၀၀
၁၁။ ဆိတ်	တစ်ပိဿာ	၁၃၀၀၀ - ၁၇၀၀၀
၁၂။ ဘဲ	တစ်ပိဿာ	၆၀၀၀ - ၁၃၀၀၀

နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ဗဟိုဘဏ်)			
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၂၃၈	
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၇၃.၆	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၀၄.၉	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၅.၅၃၄	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၉.၃၀	
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၉၉.၃၇	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၃၂၄.၅၉	

ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။

# မြန်မာ့အလင်း

Established in 1914

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

Myanma Alinn Daily

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)
- ကြော်ငြာ - ၀၁-၅၄၅၈၃၄ ၊ ၀၁- ၅၅၉၁၁၈
- Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၀၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈
- ဖြန့်ချိ - ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax- ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆



# နေပြည်တော် ဝါဆိုလပြည့်နေ့ စည်ကားများပြား

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

“သန္ဓေ၊ တောထွက်၊ ဓမ္မစက်၊ နှုတ်မြက်သံချိုလဝါဆို” ဆိုသည့် အတိုင်း ဝါဆိုလပြည့်နေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဂေါတမမြတ်စွာ ဘုရားရှင်ပဋိသန္ဓေယူတော်မူသောလ၊ တောထွက်တော်မူသောလ၊ ဓမ္မစကြာတရားဦးဟောတော်မူသောလ ဤနေ့ထူးနေ့မြတ်ဂုဏ်သုံးထပ်နှင့် ပြည့်စုံပေသည်။

ထိုပြင် ဝါဆိုလပြည့်နေ့ကို ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ကာ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ဓမ္မစကြာတရားတော်မြတ်ကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ ရဟန်းခံခြင်း၊ ဝါဆိုသင်္ကန်းနှင့် ဝါဆိုပန်းများကို ကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ တရားဘာဝနာ ပွားများကျင့်ကြံအားထုတ်ခြင်း၊ ဒါနပြု၊ ကုသိုလ်ယူ၊ သီလ ဆောက်တည်ခြင်းစသည့် ကုသိုလ်ကောင်းမှုများကို ပြုလုပ်ပြီး လမြတ်ဝါဆိုကာလ၌ ဒါနရွှေအိုးမြှုပ်နှံခြင်းကုသိုလ်မင်္ဂလာကို ပြုကြပေသည်။

ယနေ့သည် ဝါဆိုလပြည့်နေ့ ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ဖြစ်သည်နှင့်အညီ အများပြည်သူရုံးပိတ်ရက်၊ အလုပ်ပိတ်ရက်၊ ကျောင်းပိတ်ရက်ဖြစ်၍ နေပြည်တော်ရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားစေတီများ၌ ဝါဆိုသင်္ကန်းနှင့်ဝါဆိုပန်းများ ကပ်လှူပူဇော်သူ၊ တရားဘာဝနာပွားများ ကျင့်ကြံအားထုတ်သူ၊ ဒါနပြု၊ ကုသိုလ်ယူ၊ သီလဆောက်တည်သူများဖြင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။

ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဥပ္ပိတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ဝါဆိုရွှေကြာသင်္ကန်းကို အခမ်းအနားဖြင့် ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့ရာ နေပြည်တော်နှင့်ပတ်ဝန်းကျင်မြို့နယ် ကျေးရွာများမှ လာပြည်သူများ၊ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ၊ ဒါနပြု၊ ကုသိုလ်ယူ၊ သီလဆောက်တည်သူများဖြင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။



အလားတူ နေပြည်တော်ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်ရှိ သတ္တသတ္တာဟမဟာလောစိစေတီတော်ကြီးနှင့် ‘ဖွား၊ ပွင့်၊ ဟော၊ စံ’ သံဝေဇနိယ လေးဌာန၊ ဇမ္ဗူသီရိမြို့နယ်ရှိ ဓာတုဇယစေတီတော်နှင့် အဆိုပါစေတီ ပုရီဂုဏ်အတွင်းရှိ မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်မြတ်ကြီးတို့တွင်လည်း နေပြည်တော်နှင့်ပတ်ဝန်းကျင်မြို့နယ် ကျေးရွာများမှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ၊ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ၊ ဒါနပြု၊ ကုသိုလ်ယူ၊ သီလဆောက်တည်သူများဖြင့် များပြားလျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ ယဉ်းမနားမြို့ရှိ ကိုးခန်း

လောကမာရဇိန်စေတီတော်မြတ်ကြီးတို့၌လည်း နံနက်ပိုင်းက ဝါဆိုရွှေကြာသင်္ကန်းတော် ကပ်လှူပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားများကျင်းပခဲ့ကြောင်းနှင့်အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ၊ ဒါနပြု၊ ကုသိုလ်ယူ၊ သီလဆောက်တည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ ညပိုင်းတွင် ဥပ္ပိတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ဆီမီး ၉၀၀၀ ထွန်းညှိ ပူဇော်ပွဲများ ကျင်းပခဲ့ရာ ဘုရားဖူး ပြည်သူများဖြင့် အထူးစည်ကားခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

## ဥပ္ပိတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ သတ္တမအကြိမ် ဝါဆိုရွှေကြာသင်္ကန်းတော် ကပ်လှူပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

ဥပ္ပိတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ သတ္တမအကြိမ် ဝါဆိုရွှေကြာသင်္ကန်းတော် ကပ်လှူပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် အဆိုပါစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ လိုဏ်တော်အတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ယဉ်းမနားမြို့၊ မဟာဝိသုတာရာမဈေးကုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဘိဇေမဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရ အမျိုးပြုသော ဆရာတော် သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းညွန့်၊ ဦးစိုးဝင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ကြီးဌာန

များနှင့် တပ်ရင်း တပ်ဖွဲ့များမှ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြည့်ညိုကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းညွန့်၊ ဦးစိုးဝင်း၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးတော်အောင်အောင်၊ ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်ဦးသန်းဌေးနှင့်ဗိုလ်မှူးကြီး မြင့်အောင်သန်းတို့က စေတီတော်လိုဏ်တော်အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓပဋိမာရုပ်ပွားဆင်းတုတော်လေးဆူနှင့် စေတီတော်အရှေ့မြောက်ထောင့်ရှိ မဟာဆုတောင်းပြည့် ဘုရားကြီးတို့အား ဝါဆိုရွှေကြာ သင်္ကန်းတော်နှင့် မြသပိတ်တော်ဖြင့် ဆွမ်း၊ သစ်သီး၊ ပန်းမန်တို့ကို ကပ်လှူပူဇော်ကြသည်။ ထို့နောက် ဧည့်ပရိသတ်များက

ယဉ်းမနားမြို့ မဟာဝိသုတာရာမဈေးကုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဘိဇေမဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရထံမှ ကိုးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော် သံဃာတော်များ ရွတ်ဖတ်သရဇ္ဈယ်တော်မူသည့် ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြကာ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် ဧည့်ပရိသတ်များက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရထံမှ သာဓုအနုမောဒနာတရား နာကြားကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြသည်။ ညပိုင်းတွင် ဥပ္ပိတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဆီမီး ၉၀၀၀ဖြင့် ထွန်းညှိပူဇော်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

## လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းများ ဆက်လက်တင်သွင်းလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းများ ဆက်လက်တင်သွင်းလျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၃၀ရက်တွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၀၀ ဦး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၆၀၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၂၀၆ ဦးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၂ ဦးတို့ တင်သွင်းခဲ့သည်။ ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၇၀ဦး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၈၉ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၃၁၆ ဦးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၂၈ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀၄ ဦး ရှိပြီဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီ ၃၂ ပါတီနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလ ၃၁ ဦးတို့မှ အမည် စာရင်းတင်သွင်းခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရသည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းမှုအသေးစိတ်ကို ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် Website www.uecmyanmar.org တွင် ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ဓမ္မစကြာတရားတော်မြတ် စုပေါင်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်

ဗန်းမော် ဇူလိုင် ၃၁

ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်မြို့၌ ဗန်းမော်ခရိုင် ဗုဒ္ဓဘာသာလူငယ်အဖွဲ့၏ (၁၆)ကြိမ်မြောက် ဓမ္မစကြာတရားတော်မြတ်စုပေါင်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲကို ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မဟာသိမ်တော်ကြီး ဘုရားဓမ္မာရုံ၌ကျင်းပရာ မဟာသိမ်တော်ကြီး ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာန နာယက (အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ) ဘဒ္ဒန္တပည့်နွာလင်္ကာရထံမှ ရှစ်ပါးသီလခံယူတည်ဆောက်ပြီး ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ဆိုင်ရာ ဓမ္မဒေသနာတော်မြတ်ကို နာယူကြသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ ၁၇ ရွာမှ ဗုဒ္ဓဘာသာ လူငယ်မောင်မယ်များက ဓမ္မစကြာတရား(ပါဠိတော်များ)နှင့်ဓမ္မစကြာရှစ်လုံးဘွဲ့+ အမေးအဖြေများ စုပေါင်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြကြောင်း သိရသည်။ ဝါဝါ(ဗန်းမော်)

## ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား လှူဒါန်းရန် ပဒေသာကပွဲကျင်းပ



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁

ရုပ်ရှင်၊ ဝိတ၊ သဘင်အနုပညာရှင်များစုပေါင်း၍ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား လှူဒါန်းရန် အလှူငွေပွဲတော် ပဒေသာကပွဲကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရှိ Myanmar Event Park ၌ ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးပိုင်ထွေး၊ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး နာယကများနှင့် ဥက္ကဋ္ဌဦးလှမင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဝိတအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌဦးတင်ဦးလေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသဘင်ပညာရှင်များ အစည်းအရုံးတို့မှတာဝန်ရှိသူများ၊ ရုပ်ရှင်၊ ဝိတ၊ သဘင်ချစ်မြတ်နိုးသူပရိသတ်များလာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ဖျော်ဖြေပွဲတွင် ရုပ်ရှင်၊ ဝိတ၊ သဘင်အနုပညာရှင်များက ဘုရားကန်တော့ခန်း၊ အပျိုတော်ကြီးအက၊ ကရုဏာရင်ခွင်ထဲကို လာကြဟေ့ စုပေါင်းသီချင်း၊ မြန်မာမူတေးသံဃာများ၊ ရောင်ကြီးဗေဒအက၊ ခေတ်ပေါ်တေးသီချင်းများ၊ တစ်လိမ်နှစ်လိမ်ဟာသ တစ်ခန်းရပ်၊ ချစ်သောတနင်္ဂနွေ ဟာသပြဇာတ်နှင့် ကရုဏာရင်ခွင် နှစ်ပါးသွားအကတို့ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။ အဆိုပါဖျော်ဖြေပွဲမှ ရရှိသော အလှူငွေများကို ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ပေးအပ်လှူဒါန်းမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

# ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဘုရားပုထိုး၊ ဓေတီများ၌ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့်စည်ကား

ရန်ကုန်၊ ဇူလိုင် ၃၁

ယနေ့သည် ၁၃၇၇ ခုနှစ် ဒုတိယဝါဆိုလပြည့် (ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့) ဖြစ်သည်။ ဗုဒ္ဓမြတ်ဘုရားရှင်သည် ဝါဆိုလပြည့် ညဦးဦးလဲတွင် ပဉ္စဝဂ္ဂါဝါဆို အားလျော်စွာ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ထူးမြတ်သည့် အခါတော်နေ့တစ်နေ့ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဘုရားပုထိုး၊ ဓေတီများ၌ ဘုရားဖူးပြည်သူများ၊ ဥပုသ်သီတင်းသီလ စောင့်တည်ကြသူများနှင့် ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုသူများဖြင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။

ရန်ကုန်မြို့၏ တန်ခိုးကြီးဘုရား ဓေတီတစ်ဆူဖြစ်သည့် ရွှေတိဂုံဓေတီ တော်မြတ်ကြီးတွင် ယနေ့ နံနက် ၅ နာရီမှစတင်ကာ ဝါဆိုလပြည့်နေ့ ဝါဆိုသင်္ကန်း ကပ်လှူပွဲနှင့် ဓမ္မစကြာ အခါတော်နေ့ အခမ်းအနားကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝတ်အသင်းသူ အသင်းသားများနှင့် ဘုရားဖူးလာ ဧည့်ပရိသတ်များက ရင်ပြင်တော်တောင်ဘက် ဧည့်ခံ တန်ဆောင်း၌ ဆွမ်းတော်ကြီးတင်လှူ ပူဇော်ပြီး ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် များ တန်ဆောင်း၌ ဓမ္မစကြာအခါ တော်နေ့အခမ်းအနားကို ကျင်းပ သည်။

အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဘိဓဇ မဟာရ ဋ္ဌဂုရု အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တနန္ဒောဘာသထံမှ ကိုးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြသည်။ ယင်းနောက် ပရိတ်တရားတော် များနာယူပြီး လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြကာ မရမ်းကုန်း မြို့နယ် ကလေးဝတောရကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာ ကမ္မဋ္ဌာနစရိယ၊ ဒွိပိဋက ကောဝိဒ ဘဒ္ဒန္တဇာဂရာ ဘိဝံသထံမှ ရေစက်ချ တရားနာယူကြသည်။ အခမ်းအနားပြီးတွင် ရွှေတိဂုံဓေတီ တော်ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ရွှေတိဂုံ ဓေတီတော်ရင်ပြင်ရှိ တန်ဆောင်း များ၌ ဓမ္မစကြာတရားတော်များ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြသည်။ ထို့အတူ သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေး စေတီ၌ ယနေ့ နံနက် ၅ နာရီခွဲမှ စတင်ကာ အရုဏ်ဆွမ်းနှင့် ဝါဆို သင်္ကန်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြ ကာ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် အာရုံခံ တန်ဆောင်း၌ ဝတ်အသင်း ၂၁ သင်း မှ အသင်းသား အသင်းသူများက ဓမ္မစကြာတရားတော်များ ရွတ်ဖတ် ပူဇော်ကြသည်။



ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့၌ ရွှေတိဂုံဘုရား၌ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး (မြန်မာ့အလင်း)

မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မင်းဓမ္မ ကုန်းမြေရှိ ဝရဒါဋ္ဌာဓာတုဓေတီယ စွယ်တော်မြတ် ဓေတီတော် (ရန်ကုန်) တွင်လည်း (၁၈)ကြိမ်မြောက်ဓမ္မစကြာ အခါတော်နေ့နှင့် (၉)ကြိမ်မြောက် ဝါဆိုရွှေကြာသင်္ကန်း ကပ်လှူပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ကျင်းပသည်။ အလားတူ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဗိုလ်

တထောင်စေတီ၊ လောကချမ်းသာ အဘယလာဘမုနိ ကျောက်တော်ကြီး ဘုရား၊ ဆူးလေစေတီ၊ ရွှေဘုန်းပွင့် စေတီ၊ မဟာဝိဇယစေတီ၊ ကိုးထပ်ကြီး ဘုရား၊ ခြောက်ထပ်ကြီးဘုရား၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရား၊ မယ်လမုစေတီ၊ ကျိတ္တလိ ကျိတ္တလွင်ဘုရားနှင့် မြို့နယ် အသီးသီးရှိ ဘုရားစေတီများ၌ ဝါဆို

သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ အခမ်းအနား များကို ကျင်းပကြသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ နေ့ထူး နေ့မြတ်ဖြစ်သည့် ဓမ္မစကြာအခါ တော်နေ့တွင် ဘုရားစေတီများသို့ လာရောက်ကြသည့် ဘုရားဖူးညွှန် သည်များအား အလှူရှင်များက အချို့

ရည်များ တိုက်ကျွေးခြင်း၊ စတုဒိသာ များ ကျွေးမွေးခြင်းများဖြင့် အလှူဒါန ပြုလုပ်ကြပြီး မြို့နယ်ရပ်ကွက် အသီးသီးရှိ ဓမ္မာရုံများ၌လည်း ဥပုသ်သီတင်း သီလစောင့်တည်ခြင်း၊ ဝါဆိုသင်္ကန်းများ ကပ်လှူခြင်းနှင့် အလှူအတန်းပြုသူများဖြင့် စည်ကား လျက်ရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



**ဥပုသ်သီတင်း ဆောက်တည်**  
ဝါဆိုလပြည့်နေ့က အဖြူဖြူ အနယ်နယ်ရှိ ဘုရားပုထိုးစေတီ များတွင် ဘုရားဖူးလာပရိသတ်များ ဖြင့် စည်ကားများပြားလျက်ရှိရာ စမ်းချောင်းမြို့နယ် အတုလာဓိပတိ မဟာမုနိသကျ ကိုးထပ်ကြီးဘုရား၌ ဥပုသ်သီတင်း ဆောက်တည်သူများ များပြားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။ တင်ဝင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်)



ဇူလိုင် ၃၁ ရက် (မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၇ ခုနှစ် ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်နေ့)တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျသီရိမြို့နယ် ပြည်ကြီးမထွိုင်လမ်းမကြီးပေါ်ရှိ သီရိဂန္ဓမာသပြေအေး မိုးကုတ်ဓမ္မဓိပိသာကျောင်းတိုက်၌ ဝါဆို အထူးတရားစခန်းပွဲအဖြစ် ကျင်းပလျက်ရှိရာ မိုးကုတ်ဝိပဿနာ အလုပ်ပေးတရားစခန်းအတွင်း တရားရှုမှတ်နေကြ သော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများကို တွေ့ရစဉ်။

## မန္တလေးမြို့၌ ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့တွင် ကုသိုလ်ပြုကြသူများဖြင့်စည်ကား

**မန္တလေး** ဇူလိုင် ၃၁  
ယနေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် သူတော်စင်တို့၏ ဝါဆိုလပြည့် ဓမ္မစကြာ အခါတော်နေ့ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့ပေါ်နှင့် အနီးဝန်းကျင်ရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရား ပုထိုးစေတီတော် များတွင် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်ရဟန်းရှင် များက အရုဏ်တက်ချိန်မှစ၍ ဓမ္မ စကြာအခါတော်နေ့ ပူဇော်ပွဲ၊ ဝါဆို ဝါကပ်ပွဲ၊ ဝါဆိုပန်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲ၊ ရှင်ပြုအလှူတော်စသည့် ကုသိုလ် ကောင်းမှုတို့ကို အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ဆင်ယင်ကျင်းပလျက် ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။  
ယနေ့နံနက် ၄ နာရီက မဟာမုနိ ရုပ်ရှင်တော်မြတ်အား ရေတော်ဆရာ တော် ဘဒ္ဒန္တဥက္ကဋ္ဌအမှူးပြု၍ မျက်နှာ သစ်တော်ဝတ်အဖွဲ့က မျက်နှာသစ် တော်မူပြီး ရေသင်္ကန်းကပ်လှူကာ ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်းကပ်လှူပူဇော် ကြပြီး အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဗုဒ္ဓ ဘာသာဝင် ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူများ ကလည်း မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်မြတ် အား ရွှေသင်္ကန်း၊ ရွှေကြာသင်္ကန်း ကပ်လှူခြင်း၊ ဆွမ်းရေချမ်းပန်းကပ်လှူ ခြင်း၊ ဖယောင်းဆီမီးပူဇော်ခြင်း၊ ခုနစ်နေ့ဘုရားများတွင် ရေသပ္ပာယ် ခြင်း၊ ငါးများ၊ ငှက်များဖိတ်အခါန ဘေးမှလွတ်ခြင်းတို့ဖြင့် ကောင်းမှု ကုသိုလ်ပြုကြပြီး တရားဘာဝနာ အားထုတ်ကြသူများ၊ ဘုရားဖူးပြည်သူ များဖြင့် တိုးပေါက်အောင် အထူး

စည်ကားလှသည်။  
ယနေ့သည် ဝါတွင်းကာလ၏ ပထမဆုံးသော ဥပုသ်နေ့ဖြစ်၍ ရပ်ကွက်အသီးသီးတွင် ဆွမ်းတော် ကြီးအဖွဲ့များ ဆွမ်းခံများထွက်ကြရာ ဆွမ်း၊ ဆွမ်းဆန်တော်၊ လှူဖွယ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းများကို ဝမ်းမြောက်စွာ ကုသိုလ် ပြုလောင်းလှူကြသူများကို ကြည်ညို သဒ္ဓါပွားဖွယ်ရာ တွေ့ရှိရပြီး ဓမ္မာရုံ များတွင်လည်း ဆရာတော်များ ပင့်ဖိတ်ကာ သီလတရားနာယူ၍ ဥပုသ်သီလဆောက်တည်လျက်ရှိကြ သည်။  
ထို့အတူ မန္တလေးမြို့ လမ်း ၈၀ ရှိ တရုတ်ယူနန် ဗုဒ္ဓဘာသာဘုရား ကျောင်းမှ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ဝါတွင်းဥပုသ်နေ့အဖြစ် မစိုးရိမ် ကျောင်းတိုက်မှပင့်သံယာတော် အပါး ၂၅၀ အား ဆွမ်း၊ စာရေးတံ၊ ဆွမ်းဆန် တော်၊ ဒါတဗွဝတ္ထု လောင်းလှူခဲ့ကြ သည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မိသားစုများ နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတို့တွင်လည်း ဆရာ တော် သံယာတော်များအား ဝါဆို သင်္ကန်း ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း ကုသိုလ်ပြုလုပ်လျက် ရှိကြသည်ကို တွေ့ရသည်။  
ထို့အပြင် အရှေ့ပြင်လုံးဆိုင်ရာ မဟာလောက ရန်နှိမ်အောင်တော်မူ မြတ်စွာဘုရား၊ မန္တလေးတောင်၊ ကုသိုလ်တော် ကျောက်တော်ကြီး ဘုရား၊ ဆုတောင်းပြည့်၊ ဆုတောင်း ရဘုရား၊ ရွှေကျီးမြိုင်ဘုရား၊ ချမ်းသာ များဖြင့် တိုးပေါက်အောင် အထူး

စေတီတော်၊ ကျောက်စိမ်းစေတီတော်၊ ဝါခင်းကုန်းဘုရား အပါအဝင် စေတီ ပုထိုး ကျောင်းကန်ဓမ္မာရုံများတွင် ဝါဆိုလပြည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ အခမ်းအနားကို စည်ကားသိုက်မြိုက် စွာကျင်းပခြင်း၊ ဆရာတော်များက သီလပေးခြင်းနှင့် နိဗ္ဗာန်ရောက် ကြောင်း တရားတော်များကို ဖောကြား ချီးမြှင့်တော်မူခြင်း၊ မန္တလေးမြို့တွင်းရှိ နန်းမြို့မြန်နင်းစံ ကျော် ရွှေနန်းတော်၊ ဦးပိန်တံတား၊ တောင်သမန်အင်း၊ ရတနာပုံတံရွာနန် ဥယျာဉ်နှင့် ကျောက်ဆည် ရွှေသိမ် တော်၊ ပလိပ်မြွေဘုရား၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့ သို့လည်း သွားရောက်လည်ပတ် အနားယူ လေ့လာကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။  
ထို့အပြင် မန္တလေးမြို့ အနောက် ခင်မကန်တိုက်မြို့ကုန်းကျောင်း၊ ဝါလော ဝါလ ဆန်ပြုတ်နှင့် ရေသန့်အလှူတော် အသင်းနှင့် အလှူရှင်မိသားစုတို့က မန္တလေး အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံ ကြီး၊ ဗဟိုအမျိုးသမီးဆေးရုံ၊ ကလေး ဆေးရုံကြီး၊ ၆၂ လမ်းရှိ ခုတင် ၃၀၀ဆံ ဆေးရုံကြီး၊ အရိုးအထူးကု ဆေးရုံကြီးတို့မှ ဆေးကုသမှုခံယူလျက် ရှိသော လူနာများနှင့် လူနာစောင့်များ အား ညနေတထမင်း၊ ဟင်းများ၊ ဆန်ပြုတ်များ၊ သောက်ရေသန့်၊ အာဟာရမုန့် စသည့် စားသောက် ဖွယ်ရာများကို ယနေ့ညနေပိုင်းက သွားရောက်လှူဒါန်း ကုသိုလ်ပြုခဲ့ကြ သည်။ **တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)**







ပြည်တွင်းသတင်း

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အိန္ဒိယလေကြောင်းချိတ်ပမဟာသို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ၉လိုင် ၃၁

အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသော တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့သည် ၉လိုင် ၃၀ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၃၀ တွင် နယူးဒေလီမှ အိန္ဒိယတပ်မတော် အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာပြီး Agra မြို့ လေဆိပ်သို့ နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ရောက်ရှိကြရာ အိန္ဒိယလေတပ်မှ Air Commander S Srinivaran နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်တွင် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ Agra လေတပ်စခန်း၌ အိန္ဒိယတပ်မတော်မှ အရာရှိများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ထွက်ခွာပြီး Taj Mahar သို့ ရောက်ရှိလေ့လာကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသည်။

Taj Mahar အဆောက်အအုံသည် Mughal Emperor Shah Jahan လက်ထက်တွင် ၎င်း၏ကွယ်လွန်သွားသော ဇနီးဖြစ်သူ Murotaz Mahar အား လွှမ်းမိုးသတ်ရသောအားဖြင့် ယမုံနာမြစ်ကမ်းတွင် တည်ဆောက်ထားသော အထိမ်းအမှတ် ဂူဗိမာန်တစ်ခုဖြစ်ပြီး အလွန်လက်ရာမြောက်သော Indo-Islamic ဗိသုကာလက်ရာဖြင့် တည်ဆောက်ထားသည့် အဆောက်အအုံတစ်ခုအဖြစ် ကမ္ဘာတွင် ထင်ရှားကျော်ကြားသည်။ Taj Mahar ကို ၁၆၃၂ ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ရာ ၁၆၄၈ ခုနှစ်

တွင် ပြီးစီးခဲ့သည်။ စကျင်ကျောက် (Marble) များဖြင့် တည်ဆောက်ထားပြီး ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် အထူးထင်ရှားသော သမိုင်းဝင်နေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ ထို့နောက် လေကြောင်းချိတ်ပမဟာ Para Independence Central Command မှ Air Marshal K S Gill AVSM, YSM, VM က နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်းစာအုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။ ၎င်းနောက် Agra လေတပ်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ပြန်လည်မေးမြန်းပြီး အထိမ်းအမှတ်တံဆိပ်များအပြန်အလှန်လဲလှယ်ကာ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။ ယင်းနောက် အိန္ဒိယလေတပ် 4WG Offocers Mess တွင် မဟာ Para Independence Central Command မှ Air Marshal K S Gill AVSM, YSM, VM က နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်းစာအုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။ ၎င်းနောက် Agra လေတပ်

စခန်းသို့ရောက်ရှိပြီး ဝေဟင်ဆီဖြည့်လေယာဉ် IL-78 နှင့် AWACS လေယာဉ်တို့ကို ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။ ဆက်လက်၍ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အိန္ဒိယတပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် Agra မြို့ လေဆိပ်မှတစ်ဆင့် ဗုဒ္ဓဂယာသို့ထွက်ခွာပြီး ညနေ ၄ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် ဂယာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိသည်။ ယင်းနောက် ညနေ ၆ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် မင်းတုန်းမင်းတရားကြီး၏

ကျောက်စာတိုက်သို့ သွားရောက်၍ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများနှင့်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး ညပိုင်းတွင် မဟာဗေဓိစေတီသို့သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်လိုသည်။ ဂယာမြို့သည် ဘီဟာပြည်နယ် ပတ္တနားမြို့မှ ၆၂ ဒသမ ၅ မိုင်အကွာရှိ Phalgu မြစ်ကမ်းပေါ်တွင်တည်ရှိပြီး ဗုဒ္ဓဂယာသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဘီဟာပြည်နယ် ဂယာခရိုင် ဂယာမြို့မှ ၁၈ ကီလိုမီတာကွာဝေးသည်။ ထိုနေရာသည် ဗုဒ္ဓလက်ထက်တွင် ဥရုဝေလတောတန်း

တွင်ပါဝင်ပြီး လီလာဂျန်(ခေါ်) နေရူရာမြစ်၏ အနောက်ဘက်၌ တည်ရှိခဲ့သော တောရွာဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ဗုဒ္ဓပွင့်တော်မူခြင်းကို အကြောင်းပြု၍လည်းကောင်း၊ ဂယာမြို့အနီးတွင်တည်ရှိသဖြင့် လည်းကောင်း ဗုဒ္ဓဂယာဟု ခေါ်တွင်သည်။ မဟာဗေဓိ စေတီတော်အား အာသောကမင်းကြီးက တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့ကာ စေတီတော်၏ ပင်မအဆောက်အအုံသည် ၅၅ မီတာမြင့်ပြီး သုံးမီတာထူသည့် နံရံများဖြင့် တည်ဆောက်ထားသည်။ (မြဝတီ)



ရခိုင်ပြည်နယ်ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်

နေပြည်တော် ၉လိုင် ၃၁

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားသဘာဝဘေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်အရ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနသည် ရခိုင်ပြည်နယ် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန်အတွက် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၅၉၅၄၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ ကျားလုံချည်၊ မလုံချည်၊ မျက်နှာသုတ်ပဝါနှင့် ကာဘော်လိပ်ဆပ်ပြာတို့ကို ၉လိုင် ၃၁ ရက်တွင် နေပြည်တော်လေဆိပ်မှ တပ်မတော်လေယာဉ် Y-8 ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကယ်ဆယ်ရေး

နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၂၄၁၉၅၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ မိုးကာလိပ်၊ အဝတ်အထည်၊ ဘေထုပ်နှင့် Family Kit ပစ္စည်းများကို မင်္ဂလာဒုံ လေဆိပ်ရှိ တပ်မတော်လေယာဉ် Y-8 ဖြင့်လည်းကောင်း အခြားဝန်ကြီးဌာနများမှ လူ့ဒါန်း ထောက်ပံ့သည့်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ အခြားသော ရေဘေးသင့်ဒေသများမှ ပြည်သူများအတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်များရှိ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို ဆက်လက်ထောက်ပံ့ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီးသက်နိုင်ဝင်း ဘားအံမြို့ရှိရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေး

နေပြည်တော် ၉လိုင် ၃၁ နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီး သက်နိုင်ဝင်းသည် ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မင်း၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ၉လိုင် ၂၉ ရက်က ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှု ကြီးကြပ်ရေးရုံး (ဘားအံ) ၌ ကျင်းပသည့် မြိုင်ကြီးငူဆရာတော် ဦးသုဇန၏ (၆၇)နှစ်မြောက် မွေးနေ့မင်္ဂလာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်၍ ဆရာတော်အား ဝါဆိုသင်္ကန်းများ

ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ထို့အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ၉လိုင် ၃၀ ရက်ကလည်း ဘားအံမြို့ရွှေယဉ်မျှော်ဘူရားတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းသို့ သွားရောက်၍ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေး၍ ဆန်အိတ် ၁၀၀၊ စားသုံးဆီ ၂၀၄ ဘူး၊ ခေါက်ဆွဲဖာကြီး ဝါးဖာတို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ထို့နောက် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ရှိ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းနှင့် အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်၍ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံကာ ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ အဆောက်အအုံအသစ် တည်ဆောက်နေမှုလုပ်ငန်းများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)







# မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ကြီးအုံကြီးဝရေလှောင်တံခံရေပိုလွှဲမှု ရေထုတ်လွှတ်မှုစစ်ဆေး

**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဘုန်းမော်ရွှေသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကြီးအုံကြီးဝရေလှောင်တံခံသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးပြီး ရေလှောင်တံခံမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအား တံခံကြိုခိုင်ရေးအတွက်အစဉ်အမြဲ စစ်ဆေးကြပ်မတ်ရန်၊ တာဝန်ချထားသော ရေကင်းများအနေဖြင့် ထူးခြားမှုရှိပါကလည်းကောင်း၊ ကြီးအုံကြီးဝတံခံမှတစ်ဆင့် မုန်းချောင်းတစ်လျှောက်ရှိ ကျေးရွာများ ရေဝင်ရောက်မှုရှိပါကလည်းကောင်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းပေးပို့ကြရန်မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ဝန်ကြီးချုပ်သည် ကြီးအုံကြီးဝ ရေလှောင်တံခံမှ တစ်ဆင့် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ မုန်းချောင်းတစ်လျှောက်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ကြီးအုံကြီးဝတံခံတွင် ရေပိုလွှဲမှုနှင့် အကူရေပိုလွှဲမှု စနစ်တကျ ရေထုတ်လွှတ်လျက်ရှိပြီး ပင်မတံခံကြိုခိုင်မှုအတွက် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ မရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တံခံနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးခရိုင် ကလေးမြို့အနီးတွင် တည်ရှိသော ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တံခံသည် တံခံအမြင့် RL ပေ ၆၆၀ရှိ၍ ရေပိုလွှဲထိပ်အမြင့် ပေ ၆၄၀ ဖြစ်ပြီး ရေလွှတ်အမြင့်ပေ ၂၀ ရှိသည်။

ယနေ့နံနက် ၆ နာရီတိုင်းထွာချက်အရ ရေအမှတ် ၆၅၂ ဒသမ ၂ ပေရှိ၍ ရေပိုလွှဲမှု ၁၂ ဒသမ ၂ ပေရေကျော်လျက်ရှိသော်လည်း တံခံထိပ်သို့ ရောက်ရှိရန် ၆ ဒသမ ၈ ပေလိုအပ်ပါသည်။ ယနေ့ညနေ ၆ နာရီ တိုင်းထွာချက်အရ ရေအမှတ် ၀ ဒသမ ၃ ပေ စတင်ကျဆင်းလျက်ရှိကြောင်း ရေလှောင်တံခံ၏ ခိုင်ခံ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်ဖွယ်ရာလုံးဝမရှိပါကြောင်း ပြည်သူများသို့ အသိပေးအပ်ပါသည်။

ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန

**နိုင်ငံအဝန်း သစ်တောစွမ်းဖြင့် စိမ်းလန်းစေရမည်**

# ကလေးခရိုင်အတွင်းရှိဒေသများသို့ နိုင်ငံတော်မှ ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိ

**မုံရွာ ဇူလိုင် ၃၁**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မိုးသည်ထန်စွာ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြစ်သာမြစ်နှင့်နေရည်မြစ်ရေ မြင့်တက်လာပြီး ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညနေအထိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ခုနစ်ခုနှင့် ကျေးရွာ ၂၅ ရွာသို့ ရေများဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ကလေးခရိုင်အတွင်း မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရာဇဂြိုဟ်ဆည်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် လက်ရှိရေအမှတ် ၆၅၃ ဒသမ ၂ ပေကို ရောက်ရှိနေပြီး စိုးရိမ်ရေမှတ်မှာ ၆၅၅ ပေဖြစ်သဖြင့် ဆည်၏ ရေပိုလွှဲမှု ရေများလျော့ချ

ထုတ်လွှတ်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ညနေ ၆ နာရီခန့်တွင် ဆည်ရေ နှစ်ပေခန့် ကျသွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် ကလေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ နတ်တံတား (သံကူကွန်ကရစ်)၊ ဇီးချောင်းတံတား(သံတံတား)၊ ဆည်ကြီးတံတား(သံတံတား)၊ အောင်မြင်သာတံတား (သစ်သားတံတား)၊ နတ်မြောင်းချောင်းတံတားတို့မှာ ရေတိုက်စားပြီး ပျက်စီးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကလေးခရိုင်အတွင်း ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ နိုင်ငံတော်အစီစဉ်ဖြင့် အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများဖြစ်သည့် မော်တော်ဘုတ်များ၊ သက်ကယ်အင်္ကျီများ၊

စကားပြောစက်များနှင့် အသင့်စားခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်၊ ငါးထောင့်တို့၊ ရေသန့်ဘူးများနှင့် အဝတ်အထည်မျိုးစုံ ကျားဝတ်၊ မဝတ်များနှင့် အခြားအသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများကို ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ယာကြီး-ကလေးဝလမ်းပေါ်ရှိ ချမ်းအေးရွာအရောက် အမြန်ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ရှိသူများက ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများဖွင့်လှစ်ပြီး အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(တိုင်းဒေသကြီး ပြန်/ဆက်)



# မုန်းချောင်းနှင့် ကြီးအုံကြီးဝ ရေလှောင်တံခံများ၏ ရေပိုလွှဲမှုရေကျော်ကျမှု အခြေအနေနှင့် အရေးပေါ်စီမံဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထား

**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် မိုး

ရေချိန်ခံချိန်သစ်များဖြင့် ထူးကဲစွာ မိုးရွာသွန်းခြင်း၊ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း (ကိုမန်)၏အရှိန်ကြောင့် မိုးသည်းထန်စွာ ရက်ဆက်ရွာသွန်းခြင်းများကြောင့် မုန်းချောင်းရေလှောင်တံခံနှင့် ကြီးအုံကြီးဝရေလှောင်တံခံတို့

တွင် အချိန်တိုအတွင်း ရေသို့လျှောက်နိုင်မှုပမာဏထက် ကျော်လွန်ပြီး ရေပိုလွှဲမှုများမှ ရေကျော်ကျလျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်၍ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ပါဝင်သော အဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်နှင့် ၃၀ ရက်တို့တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မုန်းချောင်းရေလှောင်တံခံ၊ ကြီးအုံကြီးဝရေလှောင်တံခံနှင့် မဲလီရေလွှဲဆည်များသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ရာ ရာသီဥတုအခြေအနေအရ မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းပြီး ထပ်မံရေဝင်ရောက်နိုင်မည့် အခြေအနေ၊ ရေပိုလွှဲမှု ရေကျော်ကျမှုအခြေအနေနှင့် အရေးပေါ် စီမံဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်တို့ကို အသေးစိတ် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



ကြီးအုံကြီးဝရေလှောင်တံခံ ပင်မရေပိုလွှဲမှု ရေကျော်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

## မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းနေ၍ သမန်းဆိပ်ဆည်မှ ရေများ ဆက်လက်ထုတ်လွှတ်လျက်ရှိသော်လည်း စိုးရိမ်ဖွယ်မရှိ

**မုံရွာ ဇူလိုင် ၃၁**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မိုးသည်ထန်စွာ အဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရွှေဘိုခရိုင် ကျွန်းလှမြို့နယ်ရှိ သမန်းဆိပ်ရေလှောင်တံခံမှ ရေများလျော့ချထုတ်လွှတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သမန်းဆိပ်ဆည်သည် ကန်ရေပြည့်လက်ခံနိုင်သည့် ရေလှောင်ပမာဏ ၂၈ သိန်း ၈ သောင်း ဧကပေ လက်ခံနိုင်ပြီး အထက်ပိုင်းဒေသများတွင် မိုးကောင်းနေသည့်အတွက် ဆည်၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၅၅၄ ပေကို ကျော်လွန်ပြီး လက်ရှိ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် ပေ ၅၅၄ ဒသမ ၄၀ ဖြစ်သည့် ကန်ရေပြည့်ပမာဏ ၂၉၄၄၀၉၆ ဧကပေကို ရောက်ရှိနေကြောင်းသိရသည်။

သို့ဖြစ်ရာ သမန်းဆိပ်ဆည်၏ ပင်မရေပိုလွှဲ ၁၂ ပေါက်တံခါးမှ လက်ရှိ ရေလွှတ်နှုန်း ၅၂၀၀၀ ကျွဲဆက်ဖြင့် ရေများလျော့ချလျက်ရှိပြီး ယခင်ရက်များက ၄၆၀၀၀ ကျွဲဆက်နှုန်းသာ ထုတ်လွှတ်ပေးရာမှ အထက်ပိုင်းတွင် မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းသဖြင့် ယခုကဲ့သို့ တိုးမြှင့်ထုတ်လွှတ်နေကြောင်း သိရှိရပြီး ဆည်၏ ကြိုခိုင်မှုမှာ စိုးရိမ်ဖွယ်ရာမရှိကြောင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်သည်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(တိုင်းဒေသကြီး ပြန်/ဆက်)

## ငဝန်တာရေစိမ့်ပေါက်ကို ကတုတ်ကျင်းရိုက်ပြုပြင်

**ငါးသိုင်းချောင်း ဇူလိုင် ၃၁**  
ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ငါးသိုင်းချောင်းမြို့ ငဝန်ရပ်ကွက် ကျွန်းဦးတာကြီးတန်းလမ်း ငဝန်တာ မိုင်တိုင်(၄၆/၅+၃၃၀)တွင် အချင်း (လက်မဝက်)ခန့်ရှိသော ရေစိမ့်ပေါက်တစ်ခုတွေ့ရှိရာ မြို့ပေါ် ခြောက်ရပ်ကွက်မှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့အဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်ကယ်ဆယ်ရေး အင်အားများတို့ဖြင့် ရှစ်ပေပတ်လည် မြေသား ကတုတ်ရေထုတ်ပြန်တာတံခံခန်းနည်းဖြင့် ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရာ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် ရေစိမ့်ပေါက်ကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ တိုင်းထွာချက်အရ မိုးရေချိန် ၂၈ ဒသမ ၉၅ ပေသို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

စိုးမင်းဦး(ပြန်/ဆက်)









# မန်းချောင်းနှင့် မုန်းချောင်းရေကြီးမှုကြောင့် မင်းဘူးခရိုင်အတွင်းမြို့နယ်များသို့ ရေဝင်

မင်းဘူး ဇူလိုင် ၃၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များနှင့် ကျေးရွာများတွင် မန်းချောင်းရေနှင့် မုန်းချောင်းရေကြီးမှုများဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ မင်းဘူးမြို့နယ် စကုမြို့တွင် မန်းချောင်းမှ စီးဆင်းလာသောရေများကြောင့် အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်နှင့် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်များတွင် နေအိမ်အချို့ မန်းချောင်းရေဝင်ရောက်မှုများကြောင့် ရေဘေးကင်းလွတ်ရာ နေရာများသို့ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိပြီး မင်းဘူး-စလင်းကားလမ်းပေါ်ရှိ စကု မန်းချောင်းတံတားသည် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီအထိ ပျက်စီးမှုမရှိဘဲ အများပြည်သူများ သွားလာ လျက်ရှိသည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ မုန်းချောင်းရေကြီးမှုကြောင့် မုန်းချောင်းကမ်းပါးအနီးရှိကျေးရွာများသို့ မုန်းချောင်း ရေဝင်ရောက်မှုများရှိနေပြီး ရေဘေးကင်းလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းလျက်ရှိပြီး သီးနှံစိုက်ခင်းများပျက်စီးခဲ့ ကြောင်း၊ လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ သေကျေပျက်စီးမှုမရှိသေး ကြောင်း၊ အဆောက်အအုံနှင့် နေအိမ်များ ပျက်စီးမှုမရှိ သေးကြောင်း သရက်အုပ်ကျေးရွာနေ ဦးခင်မောင်လွင်၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

ပွင့်ဖြူ- စလင်းသွားကားလမ်းမှ မုန်းချောင်း တံတားသည် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် ညနေ ၆ နာရီအထိ ပျက်စီးမှု မရှိဘဲ သွားလာလျက်ရှိပြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် သာစည် ကျေးရွာနေပြည်သူများသည် ကြီးအုံကြီးဝ ရေလှောင်တံ



ကြီးအုံကြီးဝ ရေလှောင် တံတားပေါ်တွင် ရေများထုတ်လွှတ် ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ရပ်ကွက်များအတွင်း ရေဝင်ရောက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ကျိုးကျပျက်စီးမည်ဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများကြောင့် ရေဘေးကင်းလွတ်ရာ မြကူရှင်းတောင်သို့ ပြောင်းရွှေ့လျက် ရှိသည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကြီးအုံကြီးဝ ရေလှောင် တံတားသည် လက်ရှိရေအမှတ် ၃၅၈ ဒသမ ၈ ပေထိမြင့်တက် နေပြီး စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ မရောက်ရှိသေးကြောင်း၊ ရေပို လွှဲပေါက် ကိုးခုမှ ရေများထုတ်လွှတ်ထားမှုကြောင့် မုန်းချောင်းရေ မြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သနပ်ဝ ချောင်းမှရေများလည်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု ကြောင့် မုန်းချောင်းအတွင်းဝင်ရောက်၍ ရေတက်လာ ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကြီးအုံကြီးဝ ရေလှောင်တံကျိုးကျမှု သည် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာမရှိပါကြောင်း မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသက်ဦးဆွေ၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။ ပွင့်ဖြူ မြို့နယ်တွင် အဓိကနေရာ ကျေးရွာများတွင် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်း၍

ရေကင်း ၁၉ ခုချထားပြီး စိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ်လာပါက ကယ်ဆယ်ရေးအစီအစဉ်များ အသင့်ဆောင်ရွက်ထား ပါကြောင်း ဆက်လက်ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

စေတုတ္ထရာမြို့တွင် အမှတ်(၁)၊ ဇေယျရပ်၊ ဝဏ္ဏရပ်၊ သီဟရပ်ကွက်များတွင် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က မုန်းချောင်း ရေဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး လူနေအိမ် ၁၃၈ လုံး၊ လူဦးရေ ၇၂၅ ဦး ရေဘေးကင်းရာ မြို့မဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းနှင့် အထက(၁)သို့ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားလျက်ရှိပါသည်။

မင်းဘူးမြို့နယ်တွင် အမှတ် (၃) ရပ်ကွက်အပိုင် ရော့ဝတီမြစ်တွင်း မြေနုကျွန်းပေါ်နေထိုင်သော တဲအိမ် ၁၆ လုံးမှ လူဦးရေ ၄၈ ဦးကို မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရေဘေးကင်းလွတ်ရာသို့ ခေါ်ယူ ကယ်ဆယ်နေရာချထားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်းဦး(မင်းဘူး)

## ရေကြီးမှုကြောင့်ပျက်စီးသွားခဲ့သော ကံကြီး-ဇော်ချောင်းရထားလမ်းပိုင်း တံတားအမှတ်(၂၈၁)ကို ဘေလီတံတားထိုးပြီး မကြာမီပြန်ဖွင့်မည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က မိုးသည်းထန်ပြီး ရေကြီးမှုကြောင့် အများအပြားပျက်စီးသွားခဲ့သော ကံကြီး-ဇော်ချောင်း ရထားလမ်းပိုင်းမှ တံတားအမှတ်(၂၈၁)ကို ယခုအခါ ယာယီဘေလီတံတားအစားထိုး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြီးစီး တော့မည်ဖြစ်၍ မကြာမီပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

ရထားလမ်းပျက်စီးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ “ဇူလိုင် ၁၇ ရက်ကစပြီး ကချင်ပြည်နယ်နဲ့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တွေမှာ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့တဲ့အတွက် ကံကြီး- ဇော်ချောင်း ရထားလမ်းပိုင်းမှစပြီး ကိုးထောင်ဘို့- ကောလင်း-ဘုံချောင်း-မဲဇာ-ဆည်ရွာစတဲ့ ရထားလမ်း ပိုင်းတွေမှာ ရေကျော်နစ်မြုပ်ပျက်စီးပြီး ရထားခရီး သည်တွေ ပိတ်မိနေခဲ့ပါတယ်။ အကြီးဆုံးပျက်စီးခဲ့တာက တော့ ပေ ၁၀၀ ကျော်ရှိတဲ့ ကံကြီး-ဇော်ချောင်းလမ်းပိုင်းရှိ တံတားအမှတ်(၂၈၁) ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီတံတားမှာ တံတားရဲ့ ဝဲ/ယာ တစ်လျှောက် တာပေါင်တွေ ရေတိုက် စားပြတ်ထွက်သွားပါတယ်။ အခုတော့ ရထားဝန်ထမ်းတွေ အမြန်ဆုံး ပြုပြင်နေတဲ့အတွက်ကြောင့် ဩဂုတ် ၃ ရက်လောက်ဆို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်တော့မှာ ဖြစ်ပါ တယ်”ဟု ရထားပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်း ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသောင်းလွင်က ပြောသည်။

အဆိုပါတံတားအမှတ်(၂၈၁)၏ မန္တလေးဘက်ခြမ်း တွင် အလျားပေ ၈၀၊ တာပေါင်အမြင့် ပေ ၂၀ ခန့် ပြတ် ထွက်သွားပြီး မြစ်ကြီးနားဘက်အခြမ်းတွင် အလျားပေ

၁၂၀၊ တာပေါင်အမြင့် ပေ ၂၀ ခန့် ပြတ်ထွက်သွားခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းပျက်စီးမှုများအတွက် ယာယီတံတားထိုးရန် လိုအပ် ၍ ဘေလီသံပေါင်များအား လုပ်ငန်းခွင်နှင့် အနီးဆုံး နေရာသို့ရောက်ရှိရန် သယ်ယူထားခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းခွင်မှာ ကျွန်တော်တို့ဆီက ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာ (မြို့ပြ) ဦးတင်စိုးဦးစီးကာ အင်ဂျင်နီယာ ၁၀ ဦး စုစုပေါင်း ရထားဝန်ထမ်း ၁၄၈ ဦးတို့နဲ့ စုပေါင်းပြီး ဘေလီတံတားထိုးရမယ့် နေရာတွေကို နေရာ၊ ညာ၊ ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

မြန်မာ့မီးရထားမှ ဝန်ထမ်းများ စုပေါင်းဆောင် ရွက်မှုကြောင့် ဇူလိုင် ၂၇ ရက်က ဆည်ရွာ-မဲဇာရထားလမ်း ပိုင်းနှင့် မဲဇာ-ဘုံချောင်း ရထားလမ်းပိုင်းများကို ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၂၈ ရက်က မော်လူး-နန်းစီး အောင်လမ်းပိုင်းနှင့် ပင်ဝဲ-မော်လူး ဘူတာကြားရထား လမ်းပိုင်းများကိုလည်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-တင်မောင်လွင်(မြန်မာ့အလင်း) ဓာတ်ပုံ-မမ









# ပြည်ပဈေးကွက်တွင် မြန်မာ့ကဏန်းများ ဝယ်လိုအားကောင်းနေ

## ဖျာပုံ ဇူလိုင် ၃၁

မြန်မာ့ကဏန်းများကို ပြည်တွင်းရှိစားသောက်ဆိုင်ကြီးများနှင့် ဟိုတယ်များတွင်သာမက အရှေ့တောင်အာရှ ဈေးကွက်တွင်ပါ နှစ်ခြိုက်စွာ စားနေကြသူများရှိလာသဖြင့် ဈေးကွက်တွင်ကျယ်နေပြီး ရောင်းနိုင်သည်ထက် ဝယ်လိုအားက ပိုကောင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့ကဏန်းများကို ယခင်က တရုတ်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ဈေးကွက်များသို့ အဓိကထားတင်ပို့ခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ ဈေးကွက်ပိုကျယ်ပြန့်လာပြီး ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယား၊ ဗီယက်နမ်နှင့် ဥရောပနိုင်ငံများကပါ ဝယ်ယူရန် ကမ်းလှမ်းလာကြောင်း သိရသည်။

ကဏန်းဈေးကွက် ကျယ်ပြန့်လာပြီး ကမ္ဘာ့ကဏန်းဈေးကွက်တွင် ကဏန်းဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်နေသည့် အတွက် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများဖြစ်သည့် မလေးရှား၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဗီယက်နမ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံများကပါ ကဏန်းမွေးမြူရေးကို လုပ်ကိုင်လာကြသော်လည်း မြန်မာ့ကဏန်းများမှာ အကောင်ကြီးပြီး အရသာပိုကောင်းသဖြင့် မြန်မာ့ကဏန်းကဏန်းကဏန်းက ဈေးကောင်းရနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဖျာပုံ၊ ဒေးဒရဲ၊ ဘိုကလေး၊ မော်လမြိုင်ကျွန်း၊ လပွတ္တာနှင့် ငပုတောမြို့နယ်များသည် ကဏန်းအများဆုံးထွက်သော မြို့နယ်များဖြစ်သည်။ ယခုရက်ပိုင်းတွင် ကဏန်းခိုင်များမှ ဝယ်ဈေးမှာ ခြောက်ကောင်လျှင် တစ်ကီလိုဂရမ်၊ ခြောက်ကောင်အောက် တစ်ကီလိုဂရမ် ၃၅၀၀ ကျပ်၊ ကဏန်းအထီးလေးကောင် တစ်ကီလိုဂရမ် ကျပ်ခြောက်ထောင်၊ ကဏန်းအထီးအမ ကိုးကောင်တစ်ကီလိုဂရမ် ၄၅၀၀ အထိ ရှိကြောင်းနှင့် ဈေးကွက်လိုအပ်ချက်အရ ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖျာပုံမြို့မှ ကဏန်းလုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

ယခုရက်ပိုင်းတွင် မြန်မာ့ကဏန်းများကို ပြည်ပနိုင်ငံများက ဝယ်ယူရန် ကမ်းလှမ်းနေကြသော်လည်း ကဏန်းမွေးမြူထုတ်လုပ်မှုများ သိသာစွာ ကျဆင်းလျက်ရှိနေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံကဏန်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ သိရသည်။

ကဏန်းများကို သဘာဝအလျောက်ပေါက်ပွားသည့် အတွင်း ဖမ်းယူနိုင်သကဲ့သို့ မွေးမြူခြင်းဖြင့်လည်း ရရှိနိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကဏန်းများကို ဧရာဝတီနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မွန်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်များမှ ရာသီမရွေးရရှိသည်။



ရာသီမရွေးရရှိသည်။ ကမ္ဘာတွင် ကဏန်းစားသူများလာခြင်းကြောင့် ကဏန်းဈေးကွက်မှာ ယခုထက်ပို၍ ကျယ်ပြန့်လာနိုင်ပြီး အနာဂတ်တွင် လိုအပ်ချက်ပို၍ ရှိလာကာ ဈေးလည်းပိုမြင့်လာနိုင်ကြောင်း လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်သူများက သုံးသပ်အောင်ဝင်း(ဖျာပုံ)

# မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်း အမြန်ဆုံးပြီးစီးအောင် ဖောက်လုပ်လျက်ရှိ



## မိတ္ထီလာ ဇူလိုင် ၃၁

မိတ္ထီလာမြို့အတွင်း ယာဉ်ကြောရှုပ်ထွေးမှု သက်သာပြီး ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ပိုမိုအဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး

အတွက် အရှည် ၁၄ မိုင် ၄ ဖာလုံရှိ မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်းကို အမြန်ဆုံးပြီးစီးအောင် ဖောက်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြို့ရှောင်လမ်းကို အမြန်ဆုံးပြီးစီးအောင် ဖောက်

လုပ်နေကြပါတယ်။ အောက်တိုဘာလကုန်ပိုင်းမှာ ပြီးစီးအောင်ဖောက်လုပ်ဖို့တော့ ပြောထားပါတယ်။ လက်ရှိတော့ မြေသားလမ်းလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ရေမြောင်း ပြန်လုံးတပ်ဆင်တာတွေ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်”ဟု တိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးကျော်ဆန်းက ပြောသည်။ မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်းတွင် သပြေဝလမ်းဆုံမှ မိတ္ထီလာသာစည်ကားလမ်းမ( ပျဉ်သာကျေးရွာအနီး)အထိ လမ်းပိုင်း ၉ မိုင် ၂ ဖာလုံကို သော်တာဝင်းကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဖောက်လုပ်နေပြီး ပျဉ်သာကျေးရွာအနီးမှ ကန်တောင်ကျေးရွာတောင်ဘက် မြှောရေဝေကျေးရွာ လမ်းဆုံအနီးအထိ လမ်းပိုင်း ၅ မိုင် ၂ ဖာလုံကို ယူဇနကုမ္ပဏီကတာဝန်ယူဖောက်လုပ်လျက်ရှိသည်။ မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်းသည် စုစုပေါင်းလမ်းသားအကျယ် ပေ ၁၂၀၃၈၅ရှိသော်လည်း လက်ရှိတွင် ၂၄ ပေ အကျယ်အထိကိုသာ ယူဇနကုမ္ပဏီက ကတ္တရာလမ်းအဖြစ်လည်းကောင်း၊ သော်တာဝင်းကုမ္ပဏီက ကတ္တရာလမ်း သို့မဟုတ် ကွန်ကရစ်လမ်းအဖြစ်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

# မိုးသည်းထန်သဖြင့် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းမကြီးပျက်စီး

## ဖန်းမောက် ဇူလိုင် ၃၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဖန်းမောက်မြို့နယ်အတွင်း မိုးများနေစဉ်ရွာသွန်းနေသောကြောင့် ကျွဲကောကြီး ကျေးရွာ၊ ခေါင်းကိုက်ကျေးရွာနှင့် ကိုင်းကြီးကျေးရွာကြား ဆက်သွယ်ထားသည့် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းမကြီးတွင် ရေတင်ကာ ရွံ့အိုင်များဖြစ်လာပြီး ချို့ယွင်းပျက်စီးလာကြောင်း သိရသည်။ ကျွဲကောကြီးကျေးရွာနှင့် ခေါင်း



ကိုက်ရွာကြားလမ်းမကြီးသည် မြို့နယ်အတွင်းအဓိကကျသော လမ်းမကြီးတစ်ခုဖြစ်ကာ နေ့စဉ်မိုးရွာနေသဖြင့် လမ်း မှာတစ်ရက်ထက်တစ်ရက် ပို၍ပျက်လာကြောင်း၊ ခေါင်းကိုက်ရွာနှင့် ကိုင်းကြီးရွာအဝင်များတွင် အဆိုးဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်တွင် မိုးဆက်ရွာပြီးနောက် ပို၍ပျက်လာပြီး ကားများသွားမရတော့ကြောင်း သိရသည်။

# တောင်ငူပင်မဓာတ်အားခွဲရုံတည်ဆောက်ရေးကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်နိုင်မှုများဆန်းစစ်

## တောင်ငူ ဇူလိုင် ၃၁

တောင်ငူမြို့နယ် စပါးကြယ် ကျေးရွာ၌ တည်ဆောက်မည့် ၅၀၀ ကေဗီ တောင်ငူပင်မဓာတ်အားခွဲရုံကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်နိုင်ချေနှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် ထိခိုက်နိုင်ချေများအကြောင်း ဆွေးနွေးပွဲကို တောင်ငူမြို့ ဘုရင့်နောင်ခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ထိခိုက်နိုင်ချေများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆန်းစစ်သဘောထားရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စီမံကိန်းဆိုင်ရာ ကနဦးပတ်ဝန်းကျင် ဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာသူများက လိုအပ်သည်များကို အကြံပြုခဲ့သည်။ တောင်ငူပင်မဓာတ်အားခွဲရုံကို ၈၉

ဒေသ ၇၃၈ ဧကအကျယ်မြေပေါ်တွင် တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်ရွှေဝင်း(ပြည်)



ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးစီမံကိန်း(တောင်ပိုင်း) စီမံကိန်းမန်နေဂျာ(၂) ဦးသန်းရွှေက စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို လည်းကောင်း၊ အင်ဂျင်နီယာမှူး(မြို့ပြ)ဦးသီဟန်ထွန်းက ဓာတ်အားခွဲရုံမြေနေရာရရှိရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် E-Guard Environmental Service Co.,Ltd မှ Consultant ဒေါ်မြတ်မွန်ဆွေက

# ထားဝယ်ခရိုင်အတွင်း ကျေးရွာ ၂၀ ၌ မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း တိုးချဲ့မည်

## ထားဝယ် ဇူလိုင် ၃၁

ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို ထားဝယ်ခရိုင်အတွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျေးရွာ ၂၀ ၌ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထားဝယ်ခရိုင်အတွင်းရှိ ထားဝယ်မြို့နယ်၊ သရက်ချောင်းမြို့နယ်၊ လောင်းလုံးမြို့နယ်နှင့် ရေဖြူမြို့နယ်များမှ ကျေးရွာ ၄၆ ရွာ စီမံကိန်းကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် အရင်းမပျောက်ချေးငွေ ကျပ်သိန်း ၃၀၀ စီတည်ထောင်ပေးကာ ရန်ပုံငွေစုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၆၀၀၀ ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို Pilot Project အနေဖြင့် ထားဝယ်မြို့နယ်တွင် နှစ်ရွာ၊ သရက်ချောင်းမြို့နယ်တွင် တစ်ရွာ၊ လောင်းလုံးမြို့နယ်တွင် ၁၀ ရွာနှင့် ရေဖြူမြို့နယ်တွင် ၁၁ ရွာ စုစုပေါင်း ၂၄ ရွာတွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၇၂၀၀ ဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်း၊ မီးလင်းရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း၊ အရောင်းအဝယ်နှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများကို တိုးတက်စေရန်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ရာ အသင်းဝင်မိသားစု ၂၁၇၈ စုအနေဖြင့် အကျိုးကျေးဇူးများ ခံစားနေရပြီဖြစ်ပြီး ရန်ပုံငွေပမာဏမှာလည်း ကျပ် ၇၈၄ ဒသမ ၃ သန်းအထိ တိုးပွားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခု ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် စီမံကိန်းစတင်မည့် ကျေးရွာ ၂၀ အပါအဝင် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်နေသည့် ကျေးရွာ ၄၄ ရွာအထိ ရှိလာမည်ဖြစ်ပြီး အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ စုစုပေါင်း ကျပ် ၁၃၈၄ ဒသမ ၃ သန်းအထိ ရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

# ပီအက်စ်ဂျီတို့ ပြင်သစ်စူပါဖလားကို ကာကွယ်နိုင်ပါ့မလား

၂၀၁၅ ခုနှစ် ပြင်သစ်စူပါဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ပြင်သစ်လီဂူး-၁ ထိပ်တန်းကလပ်တွေဖြစ်တဲ့ ပီအက်စ်ဂျီနဲ့ လိုင်ယွန်တို့ ကနေဒါနိုင်ငံ မွန်ထရီရယ်မြို့၌ ဩဂုတ် ၂ ရက်မှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြပါလိမ့်မယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲမှာတော့ ဖလားရအောင်ကြိုးစားမယ့် ပီအက်စ်ဂျီကို လိုင်ယွန်တို့ ဘယ်လိုထိန်းချုပ် ဟန့်တားသွားနိုင်မလဲဆိုတာ စိတ်ဝင်စားစရာဖြစ်နေသလို ဒီနှစ် ဘောလုံးသမား အပြောင်းအရွှေ့ကာလမှာ ငွေကုန်ကြေးကျများစွာ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ထားတဲ့ ပီအက်စ်ဂျီတိုက်စစ်မှူးတွေရဲ့ ပြိုင်ပွဲဝင်စွမ်းဆောင်ရည် ဘယ်လောက်အထိ မြင့်မားတယ်ဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒီနှစ်မှာ ဘောလုံးသမား အသစ်ခေါ်ယူမှုကို ငွေကုန်ကျခံပြီး ဖြည့်ဆည်းနေတဲ့ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဟာ ၂၀၁၅ ကလပ်အသင်းများ နိုင်ငံတကာ ချန်ပီယံများပြိုင်ပွဲမှာ ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံ ချယ်လ်ဆီးကို ပွဲချိန်အတွင်း တစ်ဂိုးစီသရေပွဲကစားနိုင်ခဲ့ပြီးမှ ပယ်နယ်တီအဆုံးအဖြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိထားပါတယ်။

ပီအက်စ်ဂျီတိုက်စစ်မှာ အော်စတင်၊ အီဘရာမိုဗစ်၊ လူကပ်မော်ရာ၊ ကွင်းလယ်မှာ ဗာရက်တီ၊ စတင်ဘူလီ နဲ့ မာထီဒီတို့ ရှိနေတာမို့ စွမ်းဆောင်ရည်ကောင်းမွန်တဲ့ စုစုပေါင်းအင်အားရှိသလို ခံစစ်မှာလည်း ဗန်ဒါလီ၊ အော်ရီယာ၊ ဒေးဗစ်လူဇ်၊ မက်ဇ်ဝဲလ်တို့ရှိနေတာမို့ ခိုင်မာတောင့်တင်းတဲ့ ခံစစ်မှူးတွေဖြစ်တာကြောင့် လိုင်ယွန်တို့ လွယ်ကူမယ့်ပွဲတွေ မဟုတ်ပါဘူး။

ပီအက်စ်ဂျီဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၃-



၂၀၁၄ ဘောလုံးရာသီမှာ ကစားသမားသစ်လေးဦးအတွက် ယူရို ၁၃၅ ဒသမ ၉ သန်းအထိ အသုံးပြုခဲ့ပြီး နာပိုလီတိုက်စစ်မှူး ကာဟနီ တစ်ဦးတည်းကိုပဲ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ယူရိုသန်း ၆၀ အထိ ပေးချေပေးယူခဲ့တဲ့ အစဉ်အလာရှိနေပါတယ်။ အခုလည်း မန်ယူကွင်းလယ်ကစားသမား ဒီမာရီယာကို ပြောင်းရွှေ့

ကြေး ယူရို ၄၅ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူဖို့ သဘောတူညီမှုတွေ ရရှိခဲ့ပြီလို့ သတင်းတွေထွက်ပေါ်နေပါတယ်။ အခုဆိုရင် စပါးအသင်းကွင်းလယ်ကစားသမား စတင်ဘူလီကိုလည်း အပြီးသတ်ခေါ်ယူမှု ပြုလုပ်ထားပြီဖြစ်လို့ ရာသီအကြိုပွဲစဉ်တွေမှာ ထည့်သုံးဖို့စဉ်နေပါတယ်။ ပီအက်စ်ဂျီဟာ ပြင်သစ်လီဂူး-၁

မှာ ပြီးခဲ့တဲ့ ဘောလုံးရာသီက ဗိုလ်စွဲခဲ့တဲ့အသင်းဖြစ်ပြီး ဒုတိယနေရာက လိုင်ယွန်ကို ရှစ်မှတ်အထိ ဖြတ်ခဲ့ကာ အောင်ပွဲခံခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ပီအက်စ်ဂျီရဲ့ ပြင်သစ်စူပါဖလား ရယူနိုင်ခဲ့တဲ့မှတ်တမ်းကို ကြည့်ရင် စုစုပေါင်း ၈ ကြိမ်ကစားခဲ့ပြီး ၄ ကြိမ် ဗိုလ်စွဲကာ၊ ၄ ကြိမ် ဒုတိယရရှိခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိချန်ပီယံကလည်း

ပီအက်စ်ဂျီတို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ပီအက်စ်ဂျီရဲ့ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ လေးပွဲရလဒ်ကိုကြည့်ရင် သုံးပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲရှုံးထားပါတယ်။ လက်ရှိအချိန်မှာ ရလဒ်ကောင်းတွေရရှိနေတဲ့ ပီအက်စ်ဂျီကို လိုင်ယွန်တို့ အနိုင်ယူပြီး အောင်ပွဲခံဖို့ဆိုတာ မလွယ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ပြင်သစ်စူပါဖလားပွဲသမိုင်းမှာ အောင်မြင်မှု

## မိုးမြင့်လင်းလတ်

အရှိဆုံးအသင်းက လိုင်ယွန်တို့ဖြစ်ပြီး ၈ ကြိမ်ဗိုလ်စွဲကာ နှစ်ကြိမ်ဒုတိယရရှိထားပါတယ်။

လိုင်ယွန်တို့ရဲ့ လက်ရှိခြေစွမ်းကို ကြည့်ရင် အမ်မရိတ်ဖိတ်ခေါ်ဖလားပြိုင်ပွဲမှာ အာဆင်နယ်ကို ခြောက်ဂိုးပြတ်နှိုးထားသလို ခြေစမ်းပွဲအဖြစ် အေစီမီလန်နဲ့ ဇူလိုင် ၁၉ ရက်က ကစားခဲ့တဲ့ပွဲမှာတော့ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရရှိထားပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဇူလိုင် ၂၆ ရက်က ဗီလာရီးရဲ့ကစားတဲ့ပွဲမှာတော့ နှစ်ဂိုးပြတ်နှိုးထားခဲ့တာမို့ လိုင်ယွန်ရဲ့ ခြေစွမ်းကလည်း ယုံကြည်လို့တော့မရတဲ့ အနေအထား ဖြစ်နေပါတယ်။

ပီအက်စ်ဂျီနဲ့ လိုင်ယွန်တို့ နောက်ဆုံးတွေ့ဆုံခဲ့တဲ့ ရလဒ်တွေကိုကြည့်ရင် နှစ်ပွဲသရေဖြစ်ခဲ့ပြီး ပီအက်စ်ဂျီက နှစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲတစ်ပွဲရရှိထားပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် လက်ရှိအချိန်မှာ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ ဆုံတွေ့မှုက ဘယ်လောက်အထိပြင်းထန်မလဲဆိုတာ စိတ်ဝင်စားစရာဖြစ်ပါတယ်။ ကစားသမားတစ်ဦးချင်းရော အသင်းလိုက်အားထုတ်မှုအပိုင်းမှာပါ သာလွန်နေတဲ့ ပီအက်စ်ဂျီကို လိုင်ယွန်တို့ အနိုင်ယူဖို့ဆိုတာ အခွင့်အရေးနည်းပါးလွန်းပါတယ်။

ဒါ့ကြောင့် ပြီးခဲ့တဲ့ ဘောလုံးရာသီမှာ ပြင်သစ်စူပါဖလားကို ပီအက်စ်ဂျီတို့က ဂူအင်ဂမ်အသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်သွင်းပြီး ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သလို အခုပွဲမှာလည်း ပြိုင်ဘက်လိုင်ယွန်ကို ဂိုးတွေဘယ်လောက်သွင်းပြီး ဖလားဆွတ်ခူးသွားမလဲဆိုတာ အကဲခတ်ရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ။

# အာဆင်နယ်ဂိုးသမား ရိုးမားသို့ရောက်

ကောင်းမြတ်သူ စုစည်းသည်



ချယ်လ်ဆီးဂိုးသမား ပီတာဆက်ချ်အား ခေါ်ယူလိုက်ပြီးနောက် အာဆင်နယ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက အသင်းခွဲခြေစွမ်းပြကစားခဲ့တဲ့ဂိုးသမား ဝိုချက်စီဇီနီကို စီးရီးအေကလပ် ရိုးမားသို့ အငှားချထားလိုက်ပါတယ်။ ပိုလန်ဂိုးသမား စီဇီနီဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက အာဆင်နယ်အသင်းနဲ့အတူ ၁၇ ပွဲသာ ကစားနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ပီတာဆက်ချ်ပြောင်းလာပြီးတဲ့နောက် အာဆင်နယ်က ရိုးမားကို ကာလရှည်စာချုပ်နဲ့အငှားချထားလိုက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ သူ့အနေနဲ့ ရိုးမားအသင်းနဲ့အတူ စီးရီးအေဖလားဆွတ်ခူးနိုင်ဖို့မျှော်လင့်ထားတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ရိုးမားအသင်းမှာ ပွဲတွေအများကြီး ကစားပြီး ဖလားတွေဆွတ်ခူးနိုင်ဖို့မျှော်လင့်ထားတယ်လို့ စီဇီနီကဆိုပါတယ်။ သို့ပေမယ့် အာဆင်နယ်နည်းပြဝင်းဂါးကတော့ အသက် ၂၀ အရွယ်သာ ရှိသေးတဲ့ လီဂီယာဝါဆောဟာ အာဆင်နယ်အသင်းရဲ့ အနာဂတ် ဖြစ်လာလိမ့်မယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ စီဇီနီဟာ အငှားချထားတယ်ဆိုပေမယ့် ရိုးမားအသင်းနဲ့အတူ အမြဲတမ်းကစားသမားလည်း ဖြစ်သွားနိုင်ပါတယ်။



# ဘိုလော့နာကို ပြောင်းရဖွယ်ရှိနေတဲ့ ဘာလော့တယ်လီ

ပြီးခဲ့တဲ့ ရာသီက အေစီမီလန်မှ ပေါင် ၁၆ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာတဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဘာလော့တယ်လီဟာ လီဗာပူးမှ ထွက်ခွာရဖွယ်ရှိနေပါတယ်။ သူ့ကို စီးရီးအေကလပ် ဘိုလော့နာက ခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားနေတယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ဘိုလော့နာက တိုက်စစ်မှူး ဘာလော့တယ်လီကို စာချုပ်ဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတယ်လို့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုက်ပါတယ်။ ဘာလော့တယ်လီဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက လီဗာပူးမှာ ခြေစွမ်းပြကစားနိုင်ခြင်းမရှိတဲ့အတွက် နည်းပြ ရော်ဂျာကလည်း အလိုမရှိဖြစ်နေပါ

တယ်။ ပြီးတော့ သူ့အပြိုင် အက်စ်တန်ဗီလာတိုက်စစ်မှူး ဘင်တီကိုခေါ်ယူလိုက်တဲ့ အတွက်ကြောင့်လည်း ဘာလော့တယ်လီဟာ ဘိုလော့နာကို ပြောင်းဖို့သေချာနေပါတယ်။ လာမယ့်ရာသီ လီဗာပူးတိုက်စစ်အတွက် ရော်ဂျာက ဘင်တီကိုခေါ်ယူပြီး နာမည်ကြီးကစားသမားတွေဖြစ်တဲ့ ဟာမီနိုနဲ့ ဒန်နီအင်းတို့ကိုလည်း ခေါ်ယူထားပြီဖြစ်ပါတယ်။ လီဗာပူးကတော့ ဘာလော့တယ်လီကို ပေါင် ၇ သန်းနဲ့ ရောင်းချလိမ့်မယ်လို့ သတင်းတွေထွက်ပေါ်နေပါတယ်။



# အိုင်းယက်စ်တိုက်စစ်မှူးကို အာဆင်နယ်ခေါ်ယူ

အရည်အချင်းပြည့်ဝတဲ့ ဆယ်ကျော်သက်အရွယ် အိုင်းယက်စ်တိုက်စစ်မှူး ဒွန်ရေးလ်မေလန်ကို မြောက်လန်ဒန်ကလပ် အာဆင်နယ်က ခေါ်ယူလိုက်ပါတယ်။ အသက် ၁၆ နှစ်အရွယ်သာရှိသေးတဲ့ တိုက်စစ်မှူး မေလန်ဟာ မြောက်လန်ဒန်ကလပ် အာဆင်နယ်သို့ ပြောင်းရွှေ့လိမ့်မယ်လို့ အိုင်းယက်စ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဒွန်ရေးလ်မေလန်ဟာ လင်းလက်တောက်ပလာမယ့် ကြယ်တစ်ပွင့်ပါ။ သူဟာ ဘောလုံးစွမ်းရည်အလွန်ကောင်းတဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဖြစ်ပါတယ်လို့ ဒတ်ချ်

ကလပ် အိုင်းယက်စ်လူငယ်အသင်းမှ ဝင်းဂျန်းကဆိုပါတယ်။ ဒွန်ရေးလ်မေလန်ဟာ အိုင်းယက်စ်လူငယ်အသင်းမှာ ခြေစွမ်းပြကစားနေသူ ဖြစ်ပါတယ်။ အာဆင်နယ်နည်းပြ ဝင်းဂါးအနေနဲ့ အိုင်းယက်စ်လူငယ်တိုက်စစ်မှူးကို ခေါ်ယူခဲ့ပေမယ့် အသင်းကြီးမှာတော့ ထည့်သွင်းကစားမှာမဟုတ်ပါဘူး။ အသင်းကြီးအတွက် လူငယ်ကစားသမားတွေကို ခေါ်ယူမှုေးထားတဲ့အနေအထားပါ။ သို့ပေမယ့် အနာဂတ်အာဆင်နယ်အသင်းရဲ့ အဓိကတိုက်စစ်မှူးအဖြစ် ရောက်ရှိလာနိုင်ပါတယ်။



# ကလေးမြို့နယ်၌ မကြုံစဖူး မြစ်ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွား

ကလေး ဇူလိုင် ၃၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့တွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ဇူလိုင် ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ မြစ်သာမြစ်ရေလျှံကာ ကလေးမြို့ပေါ်ရှိ အနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာအချို့တွင် မကြုံစဖူး ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်းနှင့် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်ဘဝမှာ ဒီတစ်ခေါက် ဒီလိုရေကြီးတာမျိုး တစ်ခါမှမကြုံဖူးဘူးဗျာ။ သမန်းအိုင်၊ ကျီကုန်း၊ ဖောင်ကူး၊ ကြက်ဖန်အုပ်စု သာစီကျေးရွာတွေကတော့ ရွာလုံးကျွတ်နှစ်မြုပ်သွားတာပဲ။ သမန်းအိုင်ကျေးရွာက ရေဘေးသင့်ပြည်သူတွေကို ဆည်တော်ဦးကျေးရွာ အထက်တန်းကျောင်းခွဲမှာ နေရာချပေးထားရတယ်။ အရေးပေါ်လိုအပ်တဲ့ မီး၊ စားဝတ်နေရေးကအစ အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု ကလေးမြို့နယ်လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နေသူ တစ်ဦးဖြစ်သည့် ကျောင်းတိုက်ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးဝင်းရွှေမြင့်က ပြောသည်။ သစ်ချောက်ကျေးရွာတွင်လည်း ခန့်မှန်းအိမ်ခြေ ၆၀ ကျော်ကို ရေကင်းလွတ်သည့် ရုပ်ရှင်ရုံဟောင်းသို့ပြောင်းရွှေ့စေခဲ့ပြီး ချောင်းကျဉ်းကျေးရွာမှ ခန့်မှန်းအိမ်ခြေ ၃၀ ကျော်ကိုလည်း ရေကင်းလွတ်သည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် စာသင်ကျောင်းများတွင် ပြောင်းရွှေ့ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ငါးခုနှင့် ကျေးရွာ ၂၇ ရွာမှ အိမ်ထောင်စု ၉၀၀ ကျော်၊ အိမ်ခြေ ၁၃၁၅ လုံးနှင့် ပြည်သူ ၆၃၁၅ ဦးတို့ ရေဘေး

ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး ကလေးမြို့နယ်နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးစခန်း၌ ပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်စေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီများ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီ၊ မြို့ပေါ်ရှိဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် တပ်မတော်သားများက ဝိုင်းဝန်းကူညီ၍ နေရာချထားပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းနှင့် ထမင်းထုပ်ဝေငှပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်က ဇူလိုင် ၂၉ ရက်တွင် ကျပ် ၇၂ သိန်းခွဲတန်ဖိုးရှိ ထမင်းဘူး ၆၀၀၀ နှင့် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်တွင် ထမင်းဘူး ၆၀၀၀ ကို လှူဒါန်းထားသည်။ မိုးမြင့်အာကာ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီနှင့် တောင်လုပ်ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများကလည်း အမက (၃) ကျောင်းရှိ ကလေးမြို့နယ်နှင့် မြို့မိမြို့ဖများကလည်း ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား အိမ်ထောင်စုတစ်စုလျှင် ထမင်းထုပ်နှင့် သောက်ရေသန့်ဘူးများ ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသည်။

မြစ်သာမြစ်ရေမှာ ဆက်လက်တိုးနေဆဲဖြစ်ပြီး ရေဘေးသင့်ပြည်သူဦးရေမှာလည်း တိုးနေဆဲဖြစ်ကြောင်းနှင့် မြစ်ရေတိုးမှုကြောင့် ကလေး-ကလေး ကားလမ်းပေါ်ရှိ တံတားများမှာလည်း ရေကျော်ကာ ယာဉ်များသွားလာမှုများ ပြတ်တောက်ပိတ်ဆို့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **ချင်းတွင်းသား(ပြန်/ဆက်)**

# ကျေးရွာအဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်းပွင့်

လှိုင်ဘွဲ့ ဇူလိုင် ၃၁

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များဖြစ်ပွားပါက ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ်၌ ကျေးရွာအဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်းကို မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနနှင့် IOM အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ဇူလိုင် ၂၇ ရက်နှင့် ၂၈ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် မြို့နယ်သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌကိုယ်စား မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး အိုင်အိုအမ်မှ စီမံကိန်းညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတေဇာလင်းက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ သင်တန်းတွင် သဘာဝဘေးမကျရောက်မီ၊ ကျရောက်ဆဲ၊ ကျရောက်ပြီးအချိန်များတွင် မိမိတို့ကျေးရွာတွင် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် သိရှိရမည့်အချက်များကို ပို့ချခဲ့ပြီး သင်တန်းသို့ ကျေးရွာအုပ်စု ၁၀ စုမှ သင်တန်းသား ၄၂ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

# ယာဉ်စည်းကမ်းလိုက်နာရေး ပညာပေးဟောပြော

ကျိုင်းတုံ ဇူလိုင် ၃၁

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ဝိုင်းဇင်းကျေးရွာ အထက(ခွဲ) ကျောင်းခန်းမ၌ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇူလိုင် ၂၇ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် အမှတ်(၁၁၆) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့စုရုံး(ကျိုင်းတုံ)မှ ဒုတိယရဲမှူး အောင်လွင်က ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများ နှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးတို့ကို ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ပြီး ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး၊ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အမှတ်(၁၁၆)ယာဉ်ထိန်း ရဲတပ်ဖွဲ့စုရုံး(ကျိုင်းတုံ)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

**အောင်စင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)**



# စစ်ကိုင်းမြို့တည်နန်းတည် နှစ် ၇၀၀ ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ကာယဗလနှင့် လှယဉ်ကျေးမယ်ပြိုင်ပွဲကျင်းပ

စစ်ကိုင်း ဇူလိုင် ၃၁

စစ်ကိုင်းမြို့တည်နန်းတည် နှစ် ၇၀၀ ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျင်းပသည့် ကာယဗလမောင်ပြိုင်ပွဲ၊ ကာယအလှမယ်ပြိုင်ပွဲနှင့် လှယဉ်ကျေးမယ်ပြိုင်ပွဲများ၏ နောက်ဆုံးပိုင်းလှပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို စစ်ကိုင်းမြို့တော်ခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၂၇ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ကာယဗလမောင်ပြိုင်ပွဲတွင် ပဏာမရွေးချယ်ထားသည့် ပြိုင်ပွဲဝင်ခြောက်ဦး ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ပထမဆုကို မောင်နန်းဝင်းအောင်၊ ဒုတိယဆုကို မောင်ဆန်းဝင်းထွန်းနှင့် တတိယဆုကို မောင်အောင်ဇော်တို့က ရရှိခဲ့သည်။ ကာယအလှမယ်ပြိုင်ပွဲတွင် ၁၂ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ပထမဆုကို မမေသန်းထိုက်၊ ဒုတိယဆုကို မခိုင်မာထွန်းနှင့် တတိယဆုကို မယွန်းမေခိုင်တို့က ရရှိသည်။ လှယဉ်ကျေးမယ်ပြိုင်ပွဲတွင် ၁၃ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ပြီး ပထမဆုကို မနန်းယဉ်မေ၊ ဒုတိယဆုကို မအေးမြမြထွန်းနှင့် တတိယဆုကို မစန္ဒာဝင်းတို့က ရရှိခဲ့သည်။ ဆုရရှိသူများအား ပြိုင်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေး အဓိကပံ့ပိုးကူညီသူ အလှူရှင် သိရှိပျံချိဦးခင်မောင်မြင့်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးသစ်တောနှင့် သတ္တဝန်ကြီးဦးသန်းထိုက်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိန်ခဲနှင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုငွေများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများအား စစ်ကိုင်းမြို့ရှိ ရွှေကံကော်ပိုင်းထည်တိုက်၊ ရွှေမြိုင်ပိုင်းထည်တိုက်နှင့် ယွန်းရွှေရည်အထည်စက်တို့ကလည်း ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်ပစ္စည်းများပေးအပ်ပြီး အလှူရှင် ဒေါ်ဝင်းဝင်းနု၊ ဇေယျာငွေစုငွေချေးအသင်း အတွင်းရေးမှူး ဒေါ်မာမာဆွေနှင့် ဒိုင်အဖွဲ့ဝင်များကလည်း ဆုများချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

# မိုးအဆက်မပြတ်ရွာပြီး စစ်တောင်းမြစ်ရေထောက်သဖြင့် နေရာအနှံ့အပြားရေဝင်နေ

ရေတာရှည် ဇူလိုင် ၃၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်အတွင်း နေ့စဉ်ရက်ဆက်နေ့ ရော ညပါအဆက်မပြတ်မိုးရွာသွန်းနေပြီး စစ်တောင်းမြစ်ရေခဲနေသဖြင့် ရေကျဆင်းခြင်းမရှိဘဲ လယ်မြေများအပါအဝင် နေရာအများအပြား ရေရန်မြုပ်နေကြောင်း သိရသည်။

“ဒီရက်ပိုင်းမှာ စစ်တောင်းမြစ်ရေကထောက်နေပြီ။ မြစ်ရေကထောက်နေတော့ ရေက တော်တော်နဲ့မလျော့ဘူးဖြစ်နေတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကျေးရွာအုပ်စုထဲက ကွင်းအမှတ် ၆၄၈(က) နဲ့ ၆၄၉(ခ)ကွင်းတွေမှာ တောင်သူ ၂၁၅ဦးရဲ့ လယ် ၈၇၆ ဧက လောက် လက်ရှိရေမြုပ်နေတယ်”ဟု အင်ဒိုင်းကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်ပုကပြောသည်။ ဝါးရုံတော

ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကွင်းအမှတ် ၆၅၅ တွင်လည်း တောင်သူ ၇၀ ခန့်၏ လယ်မြေ ၁၁၁ ဧက ရေရန်မြုပ်လျက် ရှိကြောင်း ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်ဦးက ပြောသည်။

ရေတာရှည်မြို့ မြောက်ဘက် ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းဝဲယာရုံ လယ်မြေများ၊ ရေတာရှည်မြို့တောင်ဘက် နန်ချွန်ကျေးရွာဝန်းကျင်နေရာများ၊ ဝါးရုံတောကျေးရွာအုပ်စုနှင့် အင်ဒိုင်းကျေးရွာအုပ်စုများမှ လယ်မြေများတွင် ရက်ရှည်ရေဝင်နှစ်မြုပ်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဇူလိုင် ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းကလည်း မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းခြင်းကြောင့် ချောင်းငယ်မြောင်းငယ်များမှ ရေများ ဆက်လက်ဝင်ရောက်ကာ ကျွန်းတောကုန်း-နှောပင်ကျေးရွာလမ်းပေါ်မှ အရှည်ပေ ၁၅၀ ရှိ လီပင်ကြယ်တံတားပေါ်တွင် နှစ်ပေခန့် ရေကျော်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။



ရေဝင်ရောက်သောကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ကျွဲနွားများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ လိုအပ်လျက်ရှိသည်။ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း စစ်တောင်းမြစ်ရေမှာလည်း နေ့စဉ်မြင့်တက်လျက်ရှိပြီး မြစ်ရေအချိန်မရွေးတက်လာနိုင်သည့်အတွက် စစ်တောင်းမြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိ ကျေးရွာများအနေဖြင့် နေ့စဉ် မိုးလေဝသသတင်းများကို သတိပြုနားထောင်ကာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသင့်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

**ကိုလွင်(ဆွာ)**

ထွေးမြင့်နိုင်(စစ်ကိုင်း)



**ကံ့ကော်ရိပ်**  
**သင်ရိုးသစ်**  
 ပထမတန်းမှ အငွေမတန်း အထိ ဘာသာစုံသင်ရိုးကုန် စာအုပ်များ

မြန်မာစာသင်ရိုးကုန် ဒေါက်တာမော်နှင့်အဖွဲ့ အင်္ဂလိပ်စာသင်ရိုးကုန် ဦးတင်ထွန်း (B.A- English) သင်္ချာသင်ရိုးကုန် ဦးအောင်မျိုး (M.Sc-Maths.) ဒေါ်မိမိလေး M.Sc.(Maths.), D.A.C(Credit) သင်္ချာသင်ရိုးကုန် ဒေါက်တာမော်နှင့်အဖွဲ့ ပထဝီသင်ရိုးကုန် မေမြင့် (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်) သိပ္ပံသင်ရိုးကုန် ဒေါက်တာဦး (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)

မုန့်/မုန့်၊ အမုန့်ရွေး၊ ယှဉ်တွဲဖြေ၊ ကွက်လပ်ဖြည့်၊ မှတ်စုတို၊ မှတ်စုရှည် မေးခွန်းပုံစံသစ်အတိုင်း အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ပြီးပြည့်စုံအောင်စီစဉ်ထားပါသည်။

ပြည်လုံးကျွတ်ဖြန့်ချိရေး - ကေရိပ်စာပေ၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း-၀၉ ၇၃၀၅၁၁၁၄၊ ၀၉ ၅၁၂၉၆၇၀၊ ၀၉ ၅၅၀၁၁၅၄  
 အဖြူဖြူအနယ်နယ်ရှိ ဆိုင်တိုင်းတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

**ကံ့ကော်ရိပ်**  
**တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း**

**OLD QUESTIONS**  
**ESSAYS & LETTERS**  
**FOR**  
**DISTINCTION STUDENTS**  
**U.T.T.**

၂၀၀၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ မေးခွဲသော တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အင်္ဂလိပ်စာမေးခွန်းဟောင်းများမှ (Essays & Letters) များကို စံပြုဖြေဆိုပေးထားပါသည်။

ကေရိပ်စာပေ C/၃၄၊ နေကြာသာယာကုန်းလမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉၇၃၀၅၁၁၄၊ ၀၉၅၁၂၉၆၇၀၊ ၀၉၅၅၀၁၁၅၄  
 အဖြူဖြူအနယ်နယ်ရှိဆိုင်တိုင်းတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

စိုးလင်စာပေ၏ စာအုပ်အမှတ် (၁၉)

**ဒေါက်တာစိုးလွင်**  
**မိန်းမသားတို့ဘဝမှာ**  
**မဂ္ဂဇင်းအရေပါ**  
**အဲဒါပေမာ**

**ထွက်ပြီ**

Tel: 01 228297,  
 09 5049783, 09 450040767

A leading Indian company doing business with Myanmar for 20 years is looking for a Retired GM or senior for representation in Myanmar, from the Department of Electricity & Procurement (DP). Call 9420157325.

**မိုဘိုင်း**  
**Mobile**

- အထူးအစဉ်အဖြစ်တန်ဖိုးတစ်သိန်းကျပ်အထက် Handset များအား တစ်လုံးဝယ်ယူခြင်းဖြင့် တန်ဖိုးမနည်းသော လက်ဆောင်ရယူပါ။
- လူကြီးမင်းတို့၏ Mobile Phone ချို့ယွင်းမှုများအားကောင်းဆုံးဖြစ်အောင်ပြင်ဆင်ပေးပါသည်။
- 20, 47, 49, 68, 73, 91, 50, 444, 43 ကဒ်များအား ရောင်းချ / ဝယ်ယူ / လဲလှယ် / ပျောက်ပျက် လျှောက်ထားခြင်းများ အဆင်ပြေဆုံး ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ နံပါတ်အလှပေါ်လိုက်၍ ဈေးနှုန်းပိုပေးသည်။ လိုင်းကတ် ရောင်းရင် အင်ကြင်းမှာ အရင်ပေးမှ ဈေးမုန့်သိမည်။
- နယ်ဆိုင်များအား Handset နှင့်ငွေပြည့်ကဒ်များအား ကားကိတ်အရောက်ပို့ပေးပါသည်။ နံပါတ်အလှများအား IG Sim Card (FACEBOOK PAGE) တွင်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။
- ဝယ်ယူအစဉ်မရှိရင်တောင် တစ်ခေါက်လောက်တော့လာရောက်လေ့လာစေချင်ပါသည်။

ရန်ကုန်-အမှတ်(၄၅၄)၊ ကုန်သည်လမ်း၊ ဗိုလ်ကလေးဈေးလမ်းနှင့်၄၃လမ်းကြား။ ၀၉-၂၅၃၄၀၄၇၀၊ ၀၉-၃၀၀၄၀၀၀  
 မန္တလေး-ဆိုင်(၁)-၇၈လမ်း၊ ၃၅ x ၃၆လမ်းကြား။ ၀၉-၄၄၄၀၄၇၀၊ ဆိုင်(၂)-၄၁လမ်း x ၈၇လမ်းထောင့်။ ၀၉-၄၅၀၀၅၇၇၀

**JUNCTION CENTRE** **JUNCTION SQUARE**

**LUCKY SEASON**  
 — 12<sup>th</sup> June - 9<sup>th</sup> Sept, 2015 —

**GRAND PRIZE**  
**DFM H30 CROSS MODEL BRAND NEW CAR**

**LUCKY PRIZES**  
**DFSK MINITRUCK BRAND NEW CAR (၅) စီး**  
**နှင့်**  
**အခြားတန်ဖိုးကြီး ဆုပဲ(၅၀)**

Supported By **Yaung Ni Oo Services Co.,Ltd**  
 www.facebook.com/junctionshoppingcentre www.junctioncentregroup.com

**JUNCTION SQUARE နှင့် JUNCTION CENTRE များတွင် ငွေကျပ် (၃၀,၀၀၀)စီး ဈေးဝယ်ပြီး တန်ဖိုးကြီးဆုပဲများ ရယူလိုက်ပါ...**

**ဖခင်အမည်မှန်**  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကန့်ဘလူ မြို့နယ်၊ အထက(၁)မှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင် မအိမ္မန်ကျော် ၅/ကဘလ(နိုင်) ၂၀၆၆၀၀၈၈၈ဖခင်အမည်မှန် မှာ ဦးသိန်း ၅/ကဘလ(နိုင်)၀၄၂၈၈၀(ခ)ဦးစံသိန်း ဖြစ်ပါကြောင်း။  
 ဦးသိန်း(ခ)ဦးစံသိန်း

**ဖောင်းကြွပျောက်**  
**လျှောက်ထားခြင်း**  
 ယာဉ်အမှတ် 8F/1523 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါ ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ် ပါသည်။  
 ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရမည်းသင်း)

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ပိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**  
 ယာဉ်အမှတ် ၂၄ယ/၁၇၆၁၅ ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးဇေယျာလင်း ၁၀/ကထန (နိုင်)၁၁၆၆၀၀၈ (ကမ-၃)ပျောက် မိတ္တူ လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို ပါက နိုင်လိုသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
 ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (သထုံ)

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ပိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**  
 ယာဉ်အမှတ် ၃၄ယ/၃၅၆၇ Honda Wave & 100ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်မေ သဇင်ဝင်း ၁၀/ကထန(နိုင်)၀၉၇၄၀၃၈ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို ပါက နိုင်လိုသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
 ကညန၊ ပြည်နယ်ဦးစီးရုံး(မော်လမြိုင်မြို့)

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ပိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**  
 ယာဉ်အမှတ် ၄၀ယ/၈၈၇၉ Yunde-110 ဆိုင်ကယ် ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်စိုး ငြိမ်း ၁၃/လရန(နိုင်)၁၃၂၆၉၂က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက် ထားလာပါသည်။ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လို သောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာ သည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြ ပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ပြည်နယ်ရုံး(လားရှိုး)

**ဖောင်းကြွပျောက်**  
**လျှောက်ထားခြင်း**  
 ယာဉ်အမှတ် 2B/8688 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါ ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ် ပါသည်။  
 ကညန(ရွာသာကြီး)



Way of Life!

# Just Arrived!

နီးစပ်ရာအရောင်းကိုယ်စားလှယ်များထံတွင် ကားစမ်းသပ်မောင်းနှင်ရန် စာရင်းပေးသွင်းကြပါစို့။

## The Brand New *ERTIGA*



### အရောင်းကိုယ်စားလှယ်များ

#### လွင်နှင့်စွမ်း မော်တော်

ကန်တော်ကလေးလမ်းနှင့်ပိုလ်မင်းခေါင်လမ်းထောင့်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း - ၀၁-၂၅၂၃၈၈၊ ၂၅၃၁၈၃၊ ၀၁-၃၇၁၇၆၂၊ ၃၉၃၀၇၀၊ ၀၉-၇၉၅၀၅၉၅၇

#### အောင် မော်တော်

အမှတ် - ၃၃၊ ပြည်လမ်း၊ ၇ မိုင်ခွဲ၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း - ၀၁-၆၆၇၉၁၆၊ ၆၅၅၅၀၃၊ ၀၁-၇၀၉၄၄၈၊ ၆၅၆၂၀၀

#### မျိုး မော်တော်

အမှတ် - ၁၉၂/၂၄၈ (ခ)၊ အရှေ့မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း - ၀၁-၄၀၀၁၂၃၊ ၄၀၀၃၉၉၊ ၀၁-၅၅၆၆၈၅၊ ၅၄၆၃၄၅

#### ရီနဒီ မော်တော်

အမှတ် - (၅၀၊ ၅၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း - ၀၁-၂၀၁၆၁၉ (Hot Line)၊ ၀၁-၂၀၂၁၄၃၊ ၀၁-၂၉၆၆၀၅၊ ၀၁-၂၉၇၂၁၄

#### အေအိုင်ဂျီ မော်တော်

၆/၂၁ ဗိုလ်မင်း၊ ၆၀ X ၆၀ လမ်းကြား၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။  
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၄၀၃၆၆၊ ၀၉-၇၃၀၄၀၃၇၇

**PRICE**  
**17,900 US\$++**



Granite Grey Metallic (ZTN)



Superior White (26U)



Ecrú Beige Metallic (ZPY)



# DRINK & WIN LUCKY DRAW

**BELTA ကား (၂) စီးအပါအဝင်**  
ငွေကျပ် ၅၀၀ မှစတင်၍ ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းအထိ  
ဆုမဲပေါင်းများစွာက သင့်ကိုစောင့်ကြိုနေပါတယ်။

[www.facebook.com/GoldRoastMyanmar](http://www.facebook.com/GoldRoastMyanmar)

**ပရိုမိုးရှင်းကာလ - July 2015 to October 2015**

(ဆုမဲများကို ၃၀.၁၁.၂၀၁၅ ထိ နောက်ဆုံးထား၍ ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်)

**BELTA ကားများ**  
ပိုင်ဆိုင်နိုင်မည့် အခွင့်အရေး



(၁၀) သိန်းဆု ကံထူးရှင်  
ကိုချေးမောင်  
ရန်ကုန် မုန့်ဆိုင်၊ လားရှိုးမြို့။



(ကွဲပြားမှုရှိနိုင်ပါသည်။)



# ဝင်းလွင်ချယ်ရီ

နုလုံးသားရဲ့ ဆုပန်ကလျာ



တေးရေး - နုလုံးသား ရဲ့ကိုယ်ပိုင်မြန်မာသံစဉ်တေးသစ်များ  
ဂီတမူ - အကယ်ဒမီ မိရာမိုရ်၊ သျှန်ထွန်း (မြန်မာစာ)၊ ဇေယျာမင်း  
Mixing & Mastering : Min Sat Paing / Studio : PRO

[www.facebook.com/MyanmarMusicNetwork](http://www.facebook.com/MyanmarMusicNetwork) - [www.myanmarmusicnetwork.com](http://www.myanmarmusicnetwork.com)

**1.8.2015**  
ထွက်ပြီ။



Photo Naing Naing(NZ), Design Min Min Han







စံရာဇဝင်ပြပွဲနှင့်ပတ်သက်သည့် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့

ပဝန်ဆောင်မှုပေးပေးရန်အတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့... (၂၀၀၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မတော်မြို့နယ်၊ သရက်တောကျောင်းတိုက်၊ မြောက်ကျောင်း... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

- ၁။ ပြတင်းတံခါးတစ်ပေါက်
၂။ အခန်းတံခါး
၃။ ရေခဲခန်း
၄။ ကုန်တံခါး
၅။ အဝင်တံခါးမကြီးတစ်စုံ
၆။ သံကုန်ကရစ် လေ့ကားတစ်စုံ
၇။ သံယာနစ်ပါးစေ့ တစ်ခန်း
၈။ ရေတိုက်တစ်လုံး
၉။ သံယာလေးပါးစေ့တစ်ခန်း
၁၀။ မုခ်ဦး
၁၁။ ဘုရားခန်း
၁၂။ စာသင်ခန်းမဆောင်
၁၃။ ဆွမ်းစားဆောင်
၁၄။ ကျောင်းဆောင်တစ်ထပ်
၁၅။ ကွန်ကရစ်တိုင်တစ်လုံး
၁၆။ စာချဆရာတော်များနေ တစ်ခန်း
၁၇။ စာကြည့်တိုက် (စာကြည့်ခန်း)
၁၈။ သံယာတစ်ပါးစေ့ရန် တစ်ခန်း

အလှူဒါန်းများ ကမ္ဘာ့စံနှုန်းအတိုင်းပေးပါမည်။ ကျောင်းဆောင် သစ်ဆောက်လုပ်ရေးကော်မတီ... (Account No.061-301-06100921001)

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ

(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ပဲခူးခရိုင်တရားရုံး... (Account no.021-31-501798-9) ဘဏ်စာရင်းသို့ နီးရာဘဏ်၌ ထည့်သွင်းပေးလျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသဘာဝပညာရှင်များအစည်းအရုံးသင်းလုံးကျွတ် မျက်နှာစုံညီအထူးအစည်းအဝေး ကျင်းပမည်

မြန်မာနိုင်ငံသဘာဝပညာရှင်များ အစည်းအရုံး(ဗဟို)၏ သင်းလုံးကျွတ်မျက်နှာစုံညီအထူးအစည်းအဝေးကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၃ရက်နေ့... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

ပန်းတောင်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)ဝါဆိုသင်တန်းကျင်းပမည်

ပန်းတောင်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)က ရန်ကင်းမြို့နယ် ပန်းတောင်းမြို့နယ် ဖွားသံဃာတော်အရှင်သုမြတ်များကို အမျိုးမျိုးဖြင့် (တတိယအကြိမ်) စုပေါင်းဝါဆိုသင်တန်းကျင်းပမည်... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

မုံလယ်ဝါတွင်းတရားစခန်းဖွင့်ပွဲနှင့် ဝါဆိုသင်တန်းကျင်းပမည်

မိုးကုတ်-ဝိပဿနာပြန့်ပွားရေး၊ မုံလယ်ဝါတွင်းတရားစခန်းဖွင့်ပွဲနှင့် ဝါဆိုသင်တန်းကျင်းပမည်... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

မြောက်ဦးမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) နဝမအကြိမ်မြောက် စုပေါင်းဝါဆိုသင်တန်းကျင်းပမည်

မြောက်ဦးမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) နဝမအကြိမ်မြောက် စုပေါင်းဝါဆိုသင်တန်းကျင်းပမည်... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

ရေဦးမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ ဝါဆိုသင်တန်းကျင်းပမည်

ရေဦးမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ ဝါဆိုသင်တန်းကျင်းပမည်... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

ပိုလ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈၉)သုဇာချင်းများသို့

ကျောင်းဆင်း (၂၁)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဓမ္မာရုံဆောက်လုပ်ရန် အတွက် အလှူဒါန်းခြင်း... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

ဖခင်အမည်မှန် ကျင်းတုံမြို့နယ်၊ ပန်လီအောက်အခြေစခန်း... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

ကျင်းတုံ စိန်မေရီကျွန်းနှင့် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကျင်းပမည်

ကျင်းတုံစိန်မေရီ ကျွန်းနှင့် နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကျင်းပမည်... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

အမည်မှန် ဦးစိုးမောင်မောင် MME-၆၂၀၈၀၈၈၈... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ

တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၁ နှင့် ၅ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တရားရုံးတော်၌... (၂၀၁၅)ခုနှစ်တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့...











ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စ အင်ဂျလီနာ ဂျီလီပစ် ရန်ကင်းမြို့ရှိ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့်တွေ့ဆုံ



စာမျက်နှာ - ၇

သရက်မြို့ ရေဘေးသင့် ရေပေါ်ကျွန်းကျေးရွာမှ ပြည်သူများအား ကူညီဆောင်ရွက်



သရက် ဇူလိုင် ၃၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် သရက်မြို့နယ် ရေပေါ်ကျွန်းရွာတွင် ဧရာဝတီ မြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုကြောင့် ခရိုင်/မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများကို နေရာပြောင်းရွှေ့ ကူညီပေးမှု လေးကြိမ်ရှိပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးရာတွင် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းကျော်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ယဉ်ယဉ်လှ၊ နယ်မြေခံတပ်မှ အရာရှိ နှင့် စစ်သည်များ၊ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင် ဘာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးသိန်းနိုင်နှင့် ဒေသခံပြည်သူများ ပူးပေါင်း ပါဝင်ကူညီကြသည်။

ရေပေါ်ကျွန်းကျေးရွာမှ နွားအကောင် ရေ ၄၀၀ ကျော်၊ လှည်း ၁၈ စီး၊ အိမ်ထောင်စု ၁၈ စုကို ရွှေ့ပြည်သစ်ကူးတို့လှိုင်းမှ ဇက် ရေယာဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်ကူညီပေးခဲ့ရာ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ကူညီဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပေါက်ကလေး(သရက်)

သရက်မြို့နယ် ရေပေါ်ကျွန်းကျေးရွာ တွင် ဧရာဝတီမြစ် ရေဘေးသင့်ပြည်သူ များနှင့် ကျွဲနွားတိရစ္ဆာန်များအား ရေဘေး လွတ်ရာသို့ ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့က ကူညီ ပြောင်းရွှေ့ပေးနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၌ ပြစ်ပေါ်သော မုန်တိုင်းငယ် တပြည်းပြည်း အားပျော့သွားမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

ယနေ့မြန်မာစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံပေါ်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အားကောင်းသောမုန်တိုင်းငယ်သည် အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ဆက်လက်ရွေ့လျားလျက်ရှိပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲမှ နောက် ၁၂ နာရီအတွင်း တဖြည်းဖြည်း အားပျော့သွားမည်ဖြစ်သည်။ မုန်တိုင်းအကြွင်းအကျန် တိမ်တိုက်များကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ဒေသအလိုက်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်း တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍မိုးကြီးနိုင်သည်။ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေအားကောင်းရာမှ အားအလွန်ကောင်းနေသည်။ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရံဖန်ရံခါ မိုးသက်လေပြင်းများကျရာကပ်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ ထိ တိုက်ခတ်နိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

**ညောင်းညာကိုက်ခဲအတွက်ဆို ထိပ်တန်း! ရွှေပြည်နန်းရတနာကိုးသွယ်သနပ်ခါးရဲ့ အခွင့်အမ်း!**

ဆရာသောင်း (ရမည်းသင်း)

ကျွန်တော်ဟာ နေ့စဉ်သတင်းစာတွေမှာ သတင်းနှင့်ဆောင်းပါးတွေ၊ မြန်မာ့အသံရေဒီယိုမှာ ပြုံးပဒေသာဟာသတွေကို ဆရာသောင်း(ရမည်းသင်း) အမည်ဖြင့်ရေးသားနေပြီး မြို့မ(ရမည်းသင်း) တေးဂီတအဖွဲ့မှာလည်း ပင်တိုင်တေးသံရုပ်မြစ်ပါတယ်။ ကံဆိုးချင်တော့ အသက်(၆၀)လောက်မှာ ရုတ်တရက် လေဖြန်းသွားပါလေရော့ဗျာ။ ညာဘက်တစ်ခြမ်းက အကြောတွေကပ်သွားပြီး ဆရာဝန်နဲ့ အချိန်မီကုသလိုက်လို့ လေဖြတ်မသွားပေမယ့် ခြေလက်တွေထုံကျင် အဆစ်အမြစ်တွေကိုက်ခဲပြီး သီချင်းဆိုဖို့ ဝေလာဝေး ကျူရှင်ကလည်းမပြနိုင် စာလည်းကောင်းကောင်းမရေးနိုင်တာကြာပါပြီ။ ဒါပေမယ့် ကံကောင်းချင်တော့ မန္တလေးမှာနေပြီး ဆေးပစ္စည်းနဲ့ အလှူကုန်ဆိုင်ဖွင့်ထားတဲ့ တပည့်မလေးတစ်ယောက်က ကျွန်တော့်အိမ်ကိုရောက်လာပြီး “ဆရာ...ရွှေပြည်နန်း ရတနာကိုးသွယ်သနပ်ခါးဟာ သမီးတို့ဆိုရင်မှာ ရောင်းအားအကောင်းဆုံးပါပဲဆရာ။ လေဖြန်းတာ၊ လေဖြတ်တာ၊ လေးဘက်နာရောဂါနဲ့ အဆစ်အမြစ် ကိုက်ခဲတာတွေကို အမြန်ဆုံးပျောက်ကင်းတယ်” လို့ပြောပြီး ဆေးဘူးတွေနဲ့ ဦးချက်တော့သွားပါတယ်။ ကျွန်တော်လည်းအားရဝမ်းသာစွာနဲ့ ရွှေပြည်နန်းရတနာကိုးသွယ်သနပ်ခါးကို ညအိပ်ယာဝင်တိုင်း လိမ်းအိပ်လာလိုက်တာ ဆေးတစ်ဘူး မကုန်ခင်မှာဘဲ အညောင်းအညာ အကိုက်အခဲတွေလည်း သက်သာလာပါတယ်။ အရင်ကခဲစားခဲ့ရတဲ့ဝေဒနာတွေလည်း အမြစ်ပြတ်သလိုပျောက်သွားတာကြောင့် အခုဆိုရင် ကျွန်တော်ဟာ ကျူရှင်လည်းပြနိုင်ပြီ၊ စာလည်းရေးနိုင်ပြီ၊ သီချင်းလည်းဆိုနိုင်ပြီနို့၊ ကျေးဇူးကမ္ဘာပါ ရွှေပြည်နန်းလေးနဲ့ ရွှေမန္တလေးက တပည့်မလေးရေ...“မြန်မာ့ထိပ်တန်း ရွှေပြည်နန်း ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့နိုင်ပါစေ” လို့လည်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပေးလိုက်ပါတယ်။

ဆရာသောင်း(ရမည်းသင်း) အလိမ္မာမန်းများလန်းရာမြေ၊ မြို့မရပ်ကွက်ကြီး၊ ရမည်းသင်းမြို့။ ထိပ်ဆင့်ထောက်ခံသူ ။ ။ ဒေါ်တင်ခွေစို၊ ရွှေမိုးဇေမိုးဒီပန်ဆိုင်း၊ မြို့မဈေး၊ ရမည်းသင်းမြို့။

(ရွှေပြည်နန်း သနပ်ခါးသုံးစွဲခြင်းကြောင့် ရရှိသောအကျိုးကျေးဇူးများနှင့် ပတ်သက်၍ ကိုယ်တိုင်ကြံတွေ့ရသော မြစ်ရပ်များကို အခြေခံပြီး (စာမျက်နှာ ကန့်သတ်ချက်မရှိ) နေရပ်လိပ်စာအပြည်အပုံ၊ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် အမှတ်-၂၈ (H)၊ အင်းယားမြိုင်လမ်း၊ ရွှေတောင်ကြား(၁)ရပ်ကွက်၊ဗဟန်းမြို့နယ်၊ရန်ကင်းမြို့၊ လိပ်မူပြီးရေးသားပေးဖို့နိုင်ပါကြောင်း လေးစားစွာဖြင့်ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။)

မြေပြင်တော်-စာတည်းမျိုး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၀-၇၅၄၃၁၉၊ မန်နေဂျာ ၀၀-၇၅၄၃၁၉၊ မိုက်ခရို(ပ)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ မြန်မာ့အလင်း ကြော်ငြာ ၀၀-၇၅၄၃၁၇၊ ဖြေဆိုရေး ၀၀-၇၅၄၃၁၆။ မြန်မာ့အလင်း